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Protokół przed przyjęciem przez Radę Miasta  
 
 

PROTOKÓŁ NR XI/2020 
z obrad XI Sesji zwyczajnej  Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

która odbyła się w dniu 24 września  2020r. w godz. 13.00 – 16.15 
w sali 129 A Urzędu Miasta Jastrzębie-Zdrój. 

 
Podjęto uchwały: 
 
XI.94.2020 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Jastrzębie-Zdrój, 
 
XI.95.2020 w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój     

na 2020 rok, 
 
XI.96.2020 w sprawie zmiany Uchwały Nr VIII.71.2020 Rady Miasta 

Jastrzębie-Zdrój z dnia 25 czerwca 2020r. w sprawie wyrażenia 
zgody na zamianę nieruchomości gruntowych położonych                         
w Jastrzębiu-Zdroju, 

 
XI.97.2020        w sprawie uznania petycji za bezzasadną, 
 
XI.98.2020        w sprawie uznania petycji za zrealizowaną, 
 
XI.99.2020        w sprawie rozpatrzenia skargi osób fizycznych, 
 
XI.100.2020    w sprawie zmiany uchwały nr XVI.109.2019 Rady Miasta 

Jastrzębie-Zdrój z dnia 24 października 2019 r. w sprawie 
ustalenia Regulaminu korzystania z obiektu Inhalatorium przy    
ul. Witczaka 5B w Jastrzębiu-Zdroju, 

 
XI.101.2020 w sprawie zmiany uchwały nr XVI.110.2019 Rady Miasta 

Jastrzębie-Zdrój z dnia 24 października 2019 r. w sprawie 
ustalenia Regulaminu korzystania z Ogrzewalni dla Osób 
Bezdomnych w Jastrzębiu-Zdroju, 

  
XI.102.2020     w sprawie zmiany uchwały nr XVI.108.2019 Rady Miasta 

Jastrzębie-Zdrój z dnia 24 października 2019 r. w sprawie 
ustalenia Regulaminu korzystania z obiektu Dworca 
Autobusowego przy ul. Sybiraków 2 w Jastrzębiu-Zdroju, 

 
XI.103.2020   w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 

bezprzetargowej nieruchomości gruntowej stanowiącej 
własność Miasta Jastrzębie-Zdrój położonej przy ulicy Wolności, 

 
XI.104.2020  w sprawie nadania nowych nazw ulic w mieście Jastrzębie-

Zdrój, 
 
XI.105.2020  w sprawie ustalenia regulaminu utrzymania czystości                              

i porządku na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój, 
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XI.106.2020  w sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 
tych odpadów, 

 
XI.107.2020  w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do gminnego zasobu 

nieruchomości od osoby prawnej własności nieruchomości 
gruntowej, 

 
XI.108.2020  w sprawie zawarcia porozumienia Miasta Jastrzębie-Zdrój                     

z Gminą Pawłowice w sprawie współdziałania przy realizacji 
zadania związanego z wyznaczaniem obszaru i granic 
Aglomeracji Pawłowice, 

 
XI.109.2020  w sprawie zawarcia porozumienia dotyczącego współdziałania 

gmin wchodzących w skład Aglomeracji Jastrzębie-Zdrój przy 
realizacji zadania polegającego na aktualizacji obszaru i granic 
Aglomeracji Jastrzębie – Zdrój w nowym kształcie, 

 
XI.110.2020  w sprawie uchylenia Uchwały Nr VII.68.2020 Rady Miasta 

Jastrzębie-Zdrój w sprawie wprowadzenia zasad wsparcia dla 
przedsiębiorców wynajmujących i dzierżawiących 
nieruchomości stanowiące gminny zasób nieruchomości Miasta 
Jastrzębie-Zdrój a mianowicie zasad udzielania ulg dotyczących 
należności pieniężnych z tytułu oddania nieruchomości                           
w najem, dzierżawę lub użytkowanie przypadających Miastu 
Jastrzębie-Zdrój oraz jego jednostkom organizacyjnym za 
okres stanu zagrożenia epidemicznego albo stanu epidemii, 

 
XI.111.2020    w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

przesyłu na nieruchomości położonej przy ul. Klubowej, 
stanowiącej własność Gminy Jastrzębie-Zdrój. 

 
 
Ad .1. 
Otwarcie XI Sesji zwyczajnej Rady Miasta, stwierdzenie prawomocności 
obrad. 
 
Otwarcia XI Sesji zwyczajnej Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój dokonał Przewodniczący 
Rady Miasta – Piotr Szereda, który powitał zebranych.  
 
 
Przewodniczący Rady Miasta na podstawie listy obecności, stwierdził 
prawomocność obrad. 
 
W Sesji udziału nie  wzięli radni Szymon Klimczak, Janusz Toborowicz- 
usprawiedliwieni.  
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.   
 
Zgodnie z zapisami ustawy, porządek obrad Sesji wraz z projektami uchwał 
otrzymali wszyscy radni.  
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Porządek obrad stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
 
 
Ad .2. 
Wybór Komisji uchwał i wniosków.  
 
Tadeusz Markiewicz-Radny 
W imieniu Klubu Radnych Wspólnota Samorządowa Jastrzębia-Zdroju zgłaszam do 
pracy Radnego Grzegorza Mosonia – wyraził zgodę.   
 
Alina Chojecka – Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
W imieniu Klubu Radnych Koalicja Samorządowa zgłaszam do pracy Radnego 
Bolesława Lepczyńskiego - wyraził zgodę. 
 
Tadeusz Sławik- Radny 
W imieniu Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość zgłaszam do pracy Radnego 
Mirosława Kolba – wyraził zgodę.  
 
Głosowanie radnych: za – 19, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda - Przewodniczący Rady Miasta  
Stwierdzam, że skład Komisji uchwał i wniosków został przyjęty jednogłośnie.  
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 3 do niniejszego 
protokołu.  
 
Ad .3.  
Przyjęcie protokołów z VIII, IX i X Sesji Rady Miasta.  
 
Piotr Szereda - Przewodniczący Rady Miasta  
Czy są pytania do protokołów z VIII, IX i X Sesji Rady Miasta? Nie widzę.                                 
Kto z państwa radnych jest za przyjęciem protokołów z VIII, IX i X Sesji Rady 
Miasta? 
 
Głosowanie radnych: za – 17, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 
Piotr Szereda - Przewodniczący Rady Miasta  
Stwierdzam, że Rada Miasta przyjęła protokoły jednogłośnie. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 
protokołu.   
 
Ad .4. 
Informacja Prezydenta Miasta. 
 
Piotr Szereda - Przewodniczący Rady Miasta 
Informacja została dzisiaj przekazana, państwo zapoznaliście się, jeżeli nie ma 
uwag, to przyjmujemy przez aklamację.  
 
Informacja stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
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Ad. 5 
Sprawozdanie Prezydenta Miasta z realizacji uchwał Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój podjętych w II kwartale 2020 roku oraz aktów prawa 
miejscowego. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta  
 - Sprawozdanie było przekazane radnym i myślę, że uwag również nie ma, 
przyjmujemy przez aklamację.  
 
Informacja stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
 
Ad .6. 
Informacja Przewodniczącego Rady. 
 
Informację przedstawił Przewodniczący Rady – Piotr Szereda. 
 
Informacja stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 7 
Zgłaszanie interpelacji  
 
Tadeusz Sławik w sprawie: 

 kształtu skrzyżowań w mieście, 

Interpelacja stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
 
Bolesław Lepczyński w sprawie: 

 budowy parkingów w rejonie ul.Śląskiej, 

Interpelacja stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
 
Urszula Sobik w sprawie: 
 

 zmiany przebiegu trasy linii S-15, 

Interpelacja stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  
 
Andrzej Matusiak w sprawie: 
 

 wykazu wszystkich środków finansowych przeznaczonych w budżecie 
2020r. na imprezy kulturalne i sportowe, 

 udzielenia informacji nt. organizatora Dyktanda, Zarządu Pro Futuro, oraz 
środków które otrzymuje Stowarzyszenie Pro Futuro. 

Interpelacje stanowią załączniki nr 11-12 do niniejszego protokołu.  
 
Mirosław Kolb w sprawie: 
 

 wyników przeprowadzonego przeglądu gwarancyjnego budynku Szkoły 
Podstawowej Nr 23, 

 przekazania informacji nt. lokowania czasowo wolnych środków 
finansowych Miasta na rachunkach lokat terminowych. 
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Interpelacje stanowią załączniki nr 13-14 do niniejszego protokołu. 
 
Piotr Szereda w sprawie: 

 oświetlenia przy ul.Kaszubskiej 3, 
 poprawy bezpieczeństwa na przejściu dla pieszych. 

Interpelacje stanowią załączniki nr 15-16 do niniejszego protokołu. 
 
Radny Piotr Szereda złożył interpelacje do protokołu w sprawie:  

 dofinansowania do posiłków w szkołach, 
 dochowania procederu w Urzędzie Miasta w związku z procedurą naboru na 

wolne stanowisko urzędnicze. 

Interpelacje stanowią załączniki nr 17-18 do niniejszego protokołu.  
 
Ad.8 
Bezpieczeństwo publiczne w mieście Jastrzębie-Zdrój. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta 
Przechodzimy teraz do kolejnego punktu, o którym już wcześniej mówiłem 
tj.bezpieczeństwo publiczne w mieście Jastrzębie-Zdrój. Pan Przewodniczący 
Komisji Bezpieczeństwa Tadeusz Markiewicz. 
 
Tadeusz Markiewicz- Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego                            
i Samorządu Terytorialnego  
Panie Prezydencie, Szanowni Państwo Radni, zaproszeni Goście  i Mieszkańcy 
zgromadzeni na sali i oglądający naszą bezpośrednią transmisję. Proszę państwa, 
nie przygotowałem referatu i nie będę posługiwał się formułkami wyczytanymi 
wzniosłymi. Myślę, że dzisiaj przejdziemy do omówienia spraw związanych                           
z bezpieczeństwem przez Policję, Państwową Straż Pożarną i Straż Miejską, gdzie 
omówimy sprawy bezpieczeństwa. Moglibyśmy szeroko omawiać sprawy 
bezpieczeństwa, zabezpieczenie mieszkania w wodę, energię, ale tylko powiemy                 
o bezpieczeństwie, ładzie i porządku. Nie przygotowuję i wyprzedzająco nie podaję 
pewnych faktów i uwag. Na Komisji również rozmawialiśmy o tym temacie i myślę, 
że po wypowiedziach zaproszonych gości możemy odnieść się potem i w miarę 
możliwości zasadnie sformułować wyciągnąć wnioski z tego spotkania, czy zadać 
pytania w tym celu, aby bezpieczeństwo  szło w takim kierunku oczywiście zgodnie 
z prawem i możliwościami służb i to, co wprost oczekują mieszkańcy. Wiem, że 
tutaj trochę sam sobie zaprzeczę, że o ile osoby zgromadzone, referenci dzisiaj 
powiedzą, to w niektórych sytuacjach możemy powiedzieć o dobrej współpracy 
Miasta. Nie mówię, że nie może być zawsze lepiej z poszczególnymi służbami                       
i gdzie pewne rzeczy udało się załatwić. Dziękuję, tyle mojego wystąpienia,                            
a myślę, że po wystąpieniu państwa rozgorzeje dyskusja merytoryczna i zasadna.   
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta 
Dziękuję za wprowadzenie i wiadomo, że bezpieczeństwo w strukturze naszych 
potrzeb obywateli jest na najwyższym punkcie. Mamy u nas obecne trzy służby, 
które za to bezpieczeństwo odpowiadają w bezpośredni sposób tj. o poczucie 
bezpieczeństwa naszych obywateli.  Poprosimy przedstawiciela Komendy Miejskiej 
Policji o przedstawienie swoich osiągnięć i problemów, jeżeli takie występują, oraz 
nt. współpracy z naszym Urzędem Miasta i Radą Miasta.  
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Piotr Sielecki- p.o. Komendanta Miejskiego Policji  
Panie Prezydencie, Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Chciałbym się                       
z państwem przywitać i przedstawić. Jestem Komendantem pełniącym obowiązki 
na chwilę obecną od 14 września br. Proszę mnie również zrozumieć, jest mi trudno 
przedstawić stan bezpieczeństwa miasta Jastrzębie-Zdrój na podstawie tego, co do 
tej pory było. Dlatego poprosiłem o wsparcie Zastępców Naczelników Wydziału 
Prewencji i  Wydziału Ruchu Drogowego i oni mi tutaj trochę pomogą. Mogę tylko 
powiedzieć o moich planach i zamierzeniach. Przede wszystkim na czym 
chciałabym się skupić, bo oczywiście w Policji każdy obszar jest bardzo ważny                      
i tutaj nie można niczego pominąć. Na czym możemy się bardziej skupić, to takich 
obszarów nie ma, natomiast zawsze wysoko sobie ceniłem prace funkcjonariuszy 
w terenie. Chodzi mi o to, żeby czas reakcji na zdarzenia był jak najszybszy 
zarówno w ruchu drogowym, jak i w prewencji. Tutaj mocno rozliczam moich 
dyżurnych podczas służb i odpraw po przekazywanych służbach. Dbamy o to, żeby 
potrzebujący jak najszybciej naszej reakcji się doczekali. Kolejny obszar, to jest 
przemoc w rodzinie. Bardzo mocno akcentuję policjantom to, że tam są przede 
wszystkim niewinne ofiary przemocy i tym osobom należy się pomoc.  Więc tutaj 
też dużo mamy do zrobienia. Bezpieczeństwo imprez masowych, to kolejny obszar 
w którym dużo zadań przed Policją. Wszyscy państwo dobrze wiecie, że walka                        
z przestępczością stadionową, to jest również priorytet Komendanta Głównego 
Policji i tutaj też nie będziemy odpuszczali. Mam dosyć duże doświadczenie, jeżeli 
chodzi o pracę i zabezpieczanie imprez masowych, bo realizowałem takie zadania 
w Chorzowie na Stadionie Śląskim od chwili nowego oddania do użytku, jak 
również na Stadionie Ruchu Chorzów, GKS Katowice. Tak więc trochę tego 
przeszedłem. Zadania, które realizowałem, to oczywiście od policjanta 
posterunkowego na ulicy po dowódcę zabezpieczeń poważnych imprez masowych 
łącznie z koncertami na 70 tys. osób. Nie wiem, o czym jeszcze państwu mógłbym 
powiedzieć, jeżeli pojawią się w trakcie jakieś pytania, to chętnie się z państwem 
podzielę moimi opiniami, ale pozwólcie, że teraz oddam głos Naczelnikom 
Wydziałów Prewencji i Ruchu Drogowego.   
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta 
Dziękuję, jeszcze raz witamy Pana Komendanta.   
 
Łukasz Musiał - Z-ca Naczelnika Wydziału Prewencji KMP 
Panie Prezydencie, Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Szanowni państwo, 
dzisiejsza sesja Rady Miasta poświęcona jest szeroko rozumianemu 
bezpieczeństwu. Tak, jak tutaj siedzimy, to myślę, że każdy z państwa inaczej 
odbiera w/w definicję i pozwolę sobie powiedzieć, że to jest najczęściej jakiś 
subiektywny brak zagrożeń. Czyli każdy z państwa odbierze inaczej stopnie 
zagrożenia i jego kategorie. Szanowni państwo, ten rok 2020 mamy specyficzny                    
w związku z pandemią. Pozwolę sobie państwu przytoczyć część danych 
statystycznych, które przekazujemy do jednostki nadrzędnej. Pozwolę sobie na 
przytoczenie najprostszych i najbardziej obrazujących naszą działalność w tym 
zakresie. Na początku 2020r. do końca sierpnia policjanci Komendy Miejskiej Policji 
w Jastrzębiu-Zdroju przeprowadzili ponad 5 tys. interwencji, a dokładnie 5079 
interwencji, z czego 1483 interwencje dotyczyły interwencji domowych. To, o czym 
pan Komendant wspomniał i co jest dla nas dużym priorytetem, to jest szybkość 
reakcji policjantów na zdarzenie. Najbardziej interesują nas zdarzenia, gdzie 
istnieje zagrożenie dla bezpieczeństwa, życia i zdrowia osób, które zgłaszają nam  
interwencje, bądź też osób, które są świadkami takich interwencji. Od momentu 
zgłoszenia średnio do końca sierpnia czas takiej naszej reakcji wynosi 07:02. 
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Uważam, że to jest bardzo szybka reakcja i tutaj mówimy o momencie, kiedy 
policjanci są na miejscu i zgłaszają dyżurnemu podjęcie interwencji. Od początku 
roku ujawniliśmy 830 przestępstw, z czego 336 dotyczyło tzw. średniej kategorii, 
czyli najbardziej … dla naszych mieszkańców tj. bójka, pobicie, uszczerbek na 
zdrowiu, kradzież cudzej rzeczy,  kradzież z włamaniem, uszkodzenie mienia, 
kradzieże samochodu i przestępstwa rozbójnicze, czyli rozbój, kradzież 
rozbójnicza, wymuszenie rozbójnicze. Jeżeli chodzi o najczęstsze przestępstwa 
siedmiu kategorii, to były przestępstwa dotyczące kradzieży cudzej rzeczy których 
mieliśmy od początku roku 147. Kradzież z włamaniem i uszkodzeniem mienia, to  
oscyluje w graniach 72 i 65 zdarzeń dotyczących uszkodzenia mienia. Jeżeli chodzi 
o wykroczenia szczególnie uciążliwe, czyli najbardziej dotykające mieszkańców 
naszego miasta tj. naszej społeczności lokalnej, to ujawniliśmy 7693 wykroczenia, 
z czego 5579 dotyczyło kategorii szczególnie uciążliwej. Dotyczyło to spożywania 
alkoholu w miejscu do tego zabronionym, zakłócania ciszy, spoczynku nocnego, 
kradzież, uszkodzenie mienia, nieobyczajny wybryk, używanie słów 
nieprzyzwoitych, uszkodzenie urządzeń użytku publicznego, czy też zaśmiecanie i 
zanieczyszczanie miejsca dostępnego dla publiczności. Szanowni państwo, mając 
taką wiedzę, że dochodzi do takich zdarzeń, funkcjonariusze służby zewnętrznej, 
czyli są to zarówno funkcjonariusze Referatu Patrolowo-Interwencyjnego, 
dzielnicowi, funkcjonariusze Zespołu Wywiadowczego, ale także funkcjonariusze 
Ruchu Drogowego …poprzez zadania doraźne w poszczególnych rejonach, gdzie 
dochodzi najczęściej do takich przestępstw. Dodatkowo korzystając z okazji, że są 
państwo radni i myślę, że państwo i jestem przekonany o tym nawet, że państwo 
znacie swoich dzielnicowych z poszczególnych rejonów. Pragnę tylko państwu 
zakomunikować, że istnieją pewne narzędzia, które z ramienia Policji zostały 
wdrożone w celu ulepszenia, usprawnienia  bezpośredniego kontaktu z naszą  
społecznością lokalną. Narzędzia takie, to są m.in. aplikacja na telefon pn.Śląska 
Policja, która zajmuje niecałe 30 MB na telefonach komórkowych, więc to są 
grosze. Tam możecie państwo nawiązać kontakt, gdzie znajdziecie numery 
telefonów dzielnicowych z waszych rejonów, oraz osób które je zastępują.                           
W dalszej kolejności możecie państwo zauważyć, jakie dzielnicowy wdrożył plany 
działań priorytetowych w poszczególnych rejonach, które państwo reprezentujecie. 
Możecie poprzez w/w aplikację zadać nawet zapytania dzielnicowemu, jak również 
zaproponować swoje działania tzn. takie, które otrzymujecie państwo i jak pan 
Przewodniczący powiedział na spotkaniu Sołectwa i w tym przypadku akurat 
Moszczenicy. Czyli, jeżeli macie państwo jakąś informację od swoich mieszkańców, 
to również możecie w sposób łatwy i przystępny przekazać dzielnicowym. 
Dodatkowo kolejnym takim narzędziem jest mapa zagrożeń bezpieczeństwa, którą 
też omawialiśmy z panem radnym Tadeuszem Markiewiczem i wspominałem 
również o niej. Macie państwo możliwość przekazania swoim mieszkańcom                           
z waszych rejonów, że jest taka aplikacja i ona jest online, gdzie każdy może się  
zalogować i zgłosić, że w danym miejscu dzieje się coś niedobrego. Tam jest 
oczywiście katalog zamknięty zdarzeń, ale proszę mi wierzyć każdorazowo                              
i również to robię tzn. rejestrujemy zdarzenia i podejmujemy działania, żeby je 
zweryfikować, czy rzeczywiście są potwierdzone i dążymy do ich wyeliminowania. 
Jeżeli chodzi o nasze zadania dotyczące szeroko rozumianego zarządzania 
kryzysowego, to tak, jak wspomniałem na początku rok 2020 jest rokiem 
szczególnym w związku z pandemią. Od miesiąca marca jako Policja na bardzo 
szeroką skalę działaliśmy w kierunku zapobiegania rozprzestrzenianiu się wirusa 
SARS-COV-2 powodującego chorobę zakaźną COVID-19. Do tej pory dalej 
realizujemy zadania wynikające z tego. Na przełomie maja i czerwca codziennie 
kontrolowaliśmy 2500 mieszkańców naszego miasta. Kontrolowaliśmy wszystkich 
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każdego dnia, czy przebywają w miejscu odbywania kwarantanny i czy wszystko 
jest w porządku z nimi. Każdorazowo policjanci przyjeżdżali i pytali się, czy czegoś 
im potrzeba i tutaj pragnę też podziękować panu Komendantowi Straży Miejskiej, 
gdzie wspólnie działaliśmy w tym zakresie. Mieliśmy na początku wspólne patrole, 
a potem od tego odstąpiliśmy i również zostało uchylone zarządzenie Wojewody       
nr 42 w zakresie tej współpracy. Pomimo tego dalej współpracujemy, kontrolujemy 
wspólnie obiekty i placówki handlowe w celu zapobiegania rozprzestrzeniania się 
koronawirusa. Jeżeli chodzi o imprezy masowe, to na początku roku była przerwa, 
kiedy dopiero zaczynała się runda wiosenna, więc odbyły się dwa mecze siatkówki 
i jeden mecz piłki nożnej, a później doszły ograniczenia związane z COVID i był 
martwy okres, jeżeli chodzi o imprezy masowe. Teraz ruszyła runda jesienna tj. 
nowy sezon. Jeżeli chodzi o piłkę nożną, to państwo wiecie i taką wiedzę 
posiadacie, że nasz stadion w chwili obecnej jest nieczynny, nie odbywają się tam 
mecze. Nasi piłkarze jastrzębscy grają w Wodzisławiu, bądź też na stadionach 
innych drużyn z Pierwszej Ligi.  Jeżeli chodzi o siatkówkę i hokej, to w tym roku 
nie mieliśmy zdarzeń i również to ruszyło, ale oczywiście przy ograniczeniach 
wynikających z rozporządzenia dotyczącego zakazu i ograniczeń w związku                           
z COVID-19. Nawet dzisiaj mamy Ligę Mistrzów siatkówki, którą zabezpieczamy. 
Pragnę tylko tutaj państwu nadmienić, że pomimo naszej działalności związanej                               
z koronawirusem nikt nas nie zwolnił z naszych obowiązków ustawowych. Także 
jest to dodatkowy obowiązek, który wykonujemy. Odnośnie utrzymania 
bezpieczeństwa na drodze, to pozwolę sobie przekazać głos panu Zastępcy 
Naczelnika Wydziału Ruchu Drogowego asp. sztab. Robertowi Stachniakowi. 
Dziękuję, z mojej strony na chwilę obecną to wszystko.  
 
Robert Stachniak -Z-ca Naczelnika Wydziału Ruchu Drogowego KMP 
Witam Państwa. Panie Prezydencie, Szanowni Państwo. Generalnie moje 
wystąpienie mogłoby potrwać sekundę, podam tylko jeden wskaźnik za osiem 
miesięcy. W tamtym roku trzy wypadki śmiertelne, na dzień dzisiejszy zero. Na 
tym moje wystąpienie powinno się zakończyć, bo skoro mamy taki spadek, to 
znaczy, że pracujemy. Proszę państwa, spadek w wypadkach drogowych z 36 na 
25 i oczywiście nie ukrywajmy, że COVID też nam trochę w tym pomógł, ponieważ 
ruch od marca do lipca ograniczył się znacznie i wpłynęło to na ilość zdarzeń 
drogowych. Ilość osób rannych, skoro mniej wypadków, to ilość osób rannych jest 
również mniejsza z 42 do 26 i równocześnie spadła ilość kolizji. Czyli, generalnie 
wszystkie najważniejsze mierniki, jakie mamy do wypracowania poszły w dół,                       
z czego należałoby się cieszyć i oby takie mierniki utrzymać. Ruch zaczyna się na 
nowo w mieście, a tym bardziej, że rok szkolny się zaczął. Wakacje się skończyły   
i ruch się zaczyna. Faktem jest i nie ma co ukrywać, że są utrudnienia na terenie 
miasta i są to utrudnienia spowodowane wykonywanymi remontami dróg, oraz 
wykonywaną przebudową wiaduktu na Al.J.Piłsudskiego. Generalnie cały ruch do 
miasta przerzucił się na skrzyżowanie ul.Pszczyńska, ul.Stodoły i ul.Grodzka. 
Widzimy to i staramy się reagować, ale żeby reagować musimy mieć na to 
odpowiednią ilość policjantów. W czasie głównego okresu koronawirusa była taka 
sytuacja, że z dwudziestu trzech policjantów Ruchu Drogowego zostało nas tylko 
sześciu. Też nas ten wirus zaatakował i jakoś przetrwaliśmy, wróciliśmy, pracujemy 
i będziemy pracować. Jeżeli chodzi o najbardziej zagrożone godziny, to 11.00-
16.00. Skąd się to bierze? Zdecydowanie zakończenie zmiany na kopalni o godz. 
14.00, gdzie górnicy przyjeżdżają, odjeżdżają i jest największe nasilenie ruchu. 
Najbardziej zagrożona ulica w ciągu ośmiu miesięcy, to ul.Podhalańska. 
Czterdzieści dwa zdarzenia w ciągu ośmiu miesięcy. Skąd się to bierze? Bierze się 
to z jednej przyczyny, że przy ul.Podhalańskiej jest kompleks handlowy OBI,                          
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Carrefour i 80% zdarzeń, które odnotowujemy na ul.Podhalańskiej, to są właśnie 
na tych parkingach. Dlatego w/w ulica wyskakuje nam jako pierwsza                                      
z największym zagrożeniem, a potem dopiero jest ul.Pszczyńska, gdzie jest 35 
zdarzeń  i też nie na skrzyżowaniu ul.Pszczyńskiej z ul.Stodoły, gdzie faktycznie na 
początku mieliśmy tam kilkanaście zdarzeń w momencie, kiedy była zmiana 
organizacji ruchu. Natomiast teraz uspokoiło się to i od miesiąca nie odnotowaliśmy 
żadnego zdarzenia. Ludzie nauczyli się jeździć. To były najważniejsze informacje, 
jakie państwu chciałem przekazać. Natomiast na pewno będą pytania, czego się 
spodziewam i na te pytania będziemy się starali państwu odpowiedzieć.  
 
Bolesław Lepczyński- Radny RM 
Jeżeli chodzi o podwójny gaz, to jaka jest w porównaniu do zeszłego roku tj.za ten 
okres?  
 
Robert Stachniak -Z-ca Naczelnika Wydziału Ruchu Drogowego KMP 
Spadła ilość kontroli i mówimy o okresie ośmiu miesięcy 2019-2020. Czyli spadła 
ilość kontroli, a było to spowodowane tym, że wyszło zarządzenie Komendanta                      
i teraz nie pamiętam, czy Wojewódzkiego, czy Głównego Komendanta                                      
o ograniczeniu przeprowadzania badań na zawartość alkoholu w wydychanym 
powietrzu. Chodziło konkretnie o urządzenia tzw. szybkiego przeprowadzenia 
pomiaru, czyli tak, jak kiedyś przeprowadzaliśmy badania kilkunastu osobom 
kierującym w ciągu jednej minuty, dwóch, lub trzech minut, to jest to na chwilę 
obecną wstrzymane i takich badań się nie wykonuje. Skoro tych badan się nie 
wykonuje i tutaj posłużę się konkretną cyfrą tzn. liczba badań w ubiegłym roku   za 
osiem miesięcy wyniosła 30 120, a na chwilę obecną 9 200. Było to wszystko 
spowodowane koronawirusem i dalej są obostrzenia w tej sprawie. Badania 
przeprowadzamy uczestnikom zdarzeń drogowych i osobom wobec których 
zachodzi podejrzenie, że mogą znajdować się w stanie po użyciu alkoholu, lub                      
w  stanie nietrzeźwości. Co za tym idzie, to nastąpił niezbyt duży wzrost zdarzeń 
drogowych z udziałem osób znajdujących się pod wpływem, lub w stanie 
nietrzeźwości.  
 
Bolesław Lepczyński- radny RM 
To znaczy, że na podwójnym gazie jest więcej osób. 
 
Piotr Szereda-Przewodniczący Rady Miasta  
Trudno określić teraz.  
 
Bolesław Lepczyński- radny RM 
W sensie wypadkowym. 
 
Robert Stachniak -Z-ca Naczelnika Wydziału Ruchu Drogowego KMP 
Mamy trzy zdarzenia więcej.  
 
Piotr Szereda-Przewodniczący Rady Miasta  
Dziękuję, czy ktoś taką konwencję, jak pan Radny zaproponował? Tak, jak tutaj                   
z mównicy padło, że w przypadku zagrożenia to każdy ma subiektywne, bo jedno 
zdarzenie jest drogowe, a drugie jest zabezpieczeniem, mieszkanie w bezpiecznej 
dzielnicy, lub bezpiecznym bloku gdzie wszyscy się znamy i nic się nie dzieje                            
w dużych blokach. Natomiast chciałem podziękować, bo przeglądałem na Komisji 
Bezpieczeństwa, że w tym roku nasze służby mundurowe przy COVID na prawdę 
ciężko pracowały. W Komendzie Policji wypracowano z tego powodu ponad 5 tys. 
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nadgodzin, czyli to był dodatkowy obowiązek kontrolowania naszego 
społeczeństwa i nas samych, czy na przykład byliśmy w …kwarantanny. Mam 
ogólną prośbę do pana Komendanta, bo współpraca z Policją Radnych Rady Miasta, 
oraz naszych członków Zarządu Osiedli jest jak najbardziej i z ramienia Zarządów 
Osiedli i Zarządów Spółdzielni też wiemy, że Policja i dzielnicowi z nami bardzo 
dobrze współpracują. Natomiast państwa czas dojazdu jest szybki tj.7:02 i mam  
mniemanie tzn. dzięki temu, że jesteście w terenie, to w tym momencie jesteście 
szybciej. Natomiast, mam nadzieję, że ten czas byłby lepszy, gdybyśmy mieli 
budynek Komendy w lepszym miejscu. Myślę, że tutaj przy naszym wsparciu, 
Miasta, a także z waszym zainteresowaniem mam nadzieję, że pan Komendant 
Policji też na to zwróci uwagę, że jesteście w nieciekawym miejscu usytuowani 
tzn.cienkie i ciasne uliczki, dużo samochodów wieczorem i nawet nie bardzo kiedy 
sygnał włączyć, żeby wyjechać, bo by pobudził całą ul.Śląską. Myślę, że warto tutaj 
i powinniśmy złączyć się i starać się u państwa przełożonych i Ministerstwach, żeby 
Komendę Policji przenieść. Nie tylko ze względu na miejsce ten budynek, ale tak 
naprawdę jest to budynek mieszkalny nieprzystosowany. Macie państwo brak sal 
operacyjnych, oraz brak sal na ćwiczenia taktyczne i rozwijania swoich 
umiejętności. Myślę, że jest to najwyższy czas, żeby Miasto 80-tysięczne takiej 
Komendy wymagało i życzę panom i nam jako mieszkańcom, żeby do tego doszło 
i będziemy realizować. Czy ktoś jeszcze w sprawie Policji? 
 
Tadeusz Sławik- radny RM       
W nawiązaniu do wypowiedzi pana Przewodniczącego chciałem zapytać Pana 
Prezydenta, na jakim etapie jest koncepcja budowy Komendy? Z mojej wiedzy, to 
drugim miejscem była propozycja ul.Północnej i z tego, co do nas docierało była 
pozytywna opinia w Województwie. Coś się w Warszawie stało i jest nowa 
koncepcja, inne położenie i zakładam, że strategicznie i komunikacyjnie jest to 
dużo lepsze rozwiązanie, ale prosiłbym o informację, czy toczą się jakieś rozmowy? 
Trzeba sobie powiedzieć, że jest czas po wyborach, kiedy już to wszystko opada                 
i teraz jest czas działania. Pan Przewodniczący do tego nawiązywał, bo pewne 
możliwości działania są, ale chciałbym wiedzieć, jaki jest stan rzeczy na dzień 
dzisiejszy, bo ten temat faktycznie powinniśmy podjąć, bo jak nie teraz, to kiedy? 
Bardzo proszę o informacje bieżące w tej sprawie. Szalenie istotny temat. 
 
Robert Cichowicz- Zastępca Prezydenta Miasta  
Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo i Szanowni Goście. Około miesiąca temu 
było spotkanie przedstawicieli Policji z wizytacją terenu na wysokości terenów, 
gdzie jest Prokuratura i wiem, że ten teren zainteresował przedstawicieli Policji                   
z województwa. Natomiast odpowiedzi z ich strony jeszcze nie było, także czekamy 
na akceptację tego terenu.  Wiem, że są rozmowy zaawansowane i przedstawiciele 
byli zadowoleni z tego umiejscowienia i jest dobra wola ze strony Miasta i pomoc 
w tym zakresie. Czekamy na odpowiedź panie Radny. 
 
Bolesław Lepczyński- radny RM 
Lokalizację już jakąś mamy?  
 
Robert Cichowicz- Zastępca Prezydenta Miasta  
Tak, wskazaliśmy na ul.Północnej tj.odnoga ul.Północnej do ul.Granicznej 
naprzeciwko Prokuratury. 
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Tadeusz Sławik- radny RM       
Panie Prezydencie, ja bym oczekiwał, żeby ktoś tutaj był, żeby z nim się 
skontaktować i pana bym prosił, bo organ wykonawczy ma takie możliwości i pan 
Przewodniczący również, ale i pana Komendanta. Wiadomo, że pana obowiązkiem 
jest tysiąc spraw, ale ten temat jest jednym z ważniejszych, bo zawsze jest 
potrzebne pewne wsparcie i czasami ze strony kogoś jest możliwe, a czasami nie, 
ale zawsze trzeba spróbować. Ponieważ wiemy, że nie ma rzeczy niemożliwych i 
od tego zaczynamy.  
 
Robert Cichowicz- Zastępca Prezydenta Miasta  
Nawiążemy relacje i mam nadzieję, że będziemy razem monitować odnośnie 
nowego miejsca dla Policji. 
 
Bernadeta Magiera-radna RM 
Mam pytanie skoro mamy gości kompetentnych, bo wiadomo, że mamy RODO                      
i nie wolno kogoś fotografować bez jego zgody, ale miesiąc temu miałam okazję 
przekonać się, że te zasady powinny być w niektórych momentach złamane. 
Dlaczego i co się wydarzyło? Mieszkanka naszego osiedla przyszła do mnie ze łzami 
w oczach, że dokuczają jej dzieciaki tj.kilkunastolatki, plują, palą papierosy, pukają 
i uciekają, smarują drzwi, wyzywają, każą jej się wynosić do domu starców itd. 
Więc gdyby mogła sfotografować w/w dzieci i mogła załamać zasady, oraz 
udowodnić policjantowi który przybył później, bo wezwała Policję i gdyby mogła 
udowodnić, to wtedy rzecz byłaby o wiele łatwiejsza, ale nie wolno.  Ona się bała 
zrobić zdjęcie. Jak to wygląda, czy w tym momencie ona byłaby ukarana, gdyby 
udowodniła, że takie zdarzenie miało miejsce. Na przykład nagrać filmik                                   
z wyzwiskami, które padły w jej stronę, ale nie publikować. Czy ona może nagrać 
te dzieci, zrobić zdjęcie i przekazać władzom. Jeszcze jedno pytanie, w jaki sposób 
można ukarać takie nastolatki 13-latki, 14-latki za takiego rodzaju wykroczenie. 
Jest to dla starszych osób na prawdę bolesne. Dzieci są czasem okrutne, jeżeli 
zobaczą, że osoba się broni, że próbuje skarżyć i chodzi do rodziców i nauczycieli, 
to jeszcze mocniej atakują. Co możemy w takiej sytuacji zrobić? 
 
Piotr Sielecki-p.o. Komendanta Miejskiego Policji  
Jak najbardziej można taką sytuację  nagrać i przekazać materiały dowodowe 
Policji. Istotne jest to, żeby tego nigdzie nie publikować w żadnych mediach 
społecznościowych. My taki materiał przygotujemy pod kątem procesowym i jak 
pani powiedziała sama, że są to 13-latki, 14-latki, więc takie osoby będą 
odpowiadały przed Sądem Rodzinnym i tam taką sprawę skierujemy. Oczywiście 
również zainteresujemy dzielnicowego, bo to demoralizacja i skąd się to wszystko 
wzięło i na pewno z rodzicami trzeba będzie porozmawiać i wytłumaczyć.  
 
Bernadeta Magiera-radna RM 
I szkołą. 
 
Piotr Sielecki-p.o. Komendanta Miejskiego Policji  
I szkoła oczywiście, bo również pedagog musi mieć takie informacje. Więc nic nie 
stoi na przeszkodzie, żeby nagrywać. My również korzystamy z monitoringów                         
i wiemy, że jest ustawa o ochronie danych osobowych i nie ujawniamy danych 
nikomu, ale w celach procesowych jak najbardziej możemy. Jeszcze wrócę do 
tematu Komendy. Panie Prezydencie dziękuję za zainteresowanie przede 
wszystkim, ale w dniu kiedy otrzymywałem powołanie na stanowisko Komendanta 
w Jastrzębiu, to byłem też u pana Generała  Justyńskiego i on jest mocno 
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zainteresowany tym tematem i też na ten temat mówił, że to jest priorytet. 
Ponieważ wszyscy wiemy, jakie warunki lokalowe  są trudne i to też zauważyłem. 
Policjanci mają małe pomieszczenia i niejednokrotnie są tam w dwóch, a gdy 
przychodzi petent i jest konieczność przesłuchania, to nie jest komfortowa 
sytuacja. Jeżeli już mamy dwóch petentów w pokoju, to jest niefajne i myślę, że 
faktycznie musielibyśmy coś zrobić, żeby ten komfort i nie tylko dla policjantów, 
ale również dla petentów poprawić.  
 
Józef Kubera-radny RM 
Panie Przewodniczący zwracam się do Naczelnika Wydziału Ruchu Drogowego, bo 
doskonale pan wie, o co na pewno mi chodzi, ponieważ na Zespole bezpieczeństwa 
ruchu drogowego- ul.Jasna. Spółdzielnia mieszkaniowa „Nowa” wybudowała w tym 
miejscu dwa lustra przy budynkach ul.Jasna 1-19 i ul.Szkolna 2-20 i jak 
montowano, to bardzo dużo mieszkańców podchodziło i pytało, kiedy będzie ten 
kierunek? Wiem, że jest opór paru mieszkańców, ale dzisiaj jechałem z kolegą  
szerszym samochodem i powiem szczerze, że jest problem. Zwłaszcza na 
wysokości budynku ul.Jasna 42-60 na łuku, gdzie parkują z boku, bo jest ciasno, 
ale tam przejechać…  Zwłaszcza, że idzie jesień i mieszkańcy wyjeżdżając                            
z niektórych budynków, kiedy czasami jest mgła, bo jest koniec września                                 
i październik tak samo, a wyjeżdżają do pracy już o godzinie piątej rano z powodu 
korków, kiedy jest ciemno i jest problem. Po drugie, to zauważyłem, że niektórzy 
podchodzą bardzo lekceważąco mimo tego wszystkiego, co jest na skrzyżowaniu 
ul.Jasnej z ul.Szkolną, gdzie nie ma oficjalnego przejścia, ale został postawiony 
znak zakaz zatrzymywania się i postoju. Natomiast niektórzy czasem trzy tygodnie 
i nie wiem, że żaden patrol nie przejeżdża, ale warto by zwrócić na to uwagę                          
i gdzie jest nowy parking z drugiej strony, ale ludziom się nie chce przejść.  
 
Piotr Szereda-Przewodniczący Rady Miasta  
Dziękuję, czy są jeszcze jakieś pytania, a jeżeli nie, to dziękuję bardzo Radnym. 
Zapraszam teraz przedstawiciela Straży Pożarnej.  
 
Robert Myrcha- Z-ca Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej  
W kwestii bezpieczeństwa w mieście chciałbym przedstawić tutaj prowadzone 
przez nas działania, które bezpośrednio i pośrednio mają wpływ na 
bezpieczeństwo. Ponieważ bezpieczeństwo, to nie tylko nasze działania 
interwencyjne, ale inne kwestie, o których za chwilę powiem. Najpierw krótki zarys 
powiatu, czyli naszego miasta w kwestii samego prowadzenia działań, czyli ilość 
mieszkańców jest już poniżej 90 tys., ale mamy też teren chroniony tj. około 40 
tys. mieszkańców, czyli w sumie 130 tys. mieszkańców dla których nasza 
działalność jest prowadzona.  Ilość etatów w Komendzie, to 82 funkcjonariuszy i 4 
osoby cywilne rozdzielone na trzy etaty.  Mamy sześć jednostek ochotniczych 
straży pożarnych i wszystkie znajdują się w krajowym systemie ratowniczo-
gaśniczym i zakładową straż pożarną KWK Borynia, KWK Zofiówka, KWK 
Jastrzębie. Wszystkie służby współpracują ze sobą i wszyscy wspólnie prowadzą 
działania w kwestii poprawy ochrony przeciwpożarowej w naszym mieście. Jeśli 
chodzi o obiekty, które mają duży wpływ na bezpieczeństwo w naszym mieście, to 
pierwszym takim obiektem jest zakład zwiększonego ryzyka powstania awarii 
przemysłowej, który znajduje się na ul.Rybnickiej. Jest to zakład Ekotrans, który 
posiada 400m3 gazu LPG i jest zaliczony do zakładu zwiększonego ryzyka  
powstania awarii przemysłowej. W tym roku zakład czyni starania o to, aby był to 
zakład dużego ryzyka i chce zwiększyć ilość zbiorników do piętnastu, czyli 750m3 
gazu. To jest duży zakład. W związku z zagrożeniem prowadzone są kontrole                            
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z naszej strony i na tę chwilę zakład jest bezpieczny. Jeśli to będzie zakład dużego 
ryzyka, to kontrole prowadzi także Komendant Państwowej Straży Pożarnej, więc 
na tym etapie mogę zapewnić, że zakład spełnia wymagania. Oprócz tego mamy 
zakłady JSW i dwie elektrociepłownie firmy Elplast, która posiada 32 tys. kg 
propanu w zbiorniach. Również kwestia bezpieczeństwa musi być tutaj zapewniona 
i oczywiście Wojewódzki Szpital Specjalistyczny, Zakład Karny i najbardziej 
widoczne budynki mieszkalne wielorodzinne wysokie i niskie, które też muszą 
spełniać wymagania bezpieczeństwa. Elementy bezpieczeństwa pożarowego                       
z naszej strony realizowane są poprzez nadzór i działania prewencyjne i to przede 
wszystkim kontrolno-rozpoznawcze i prewencji społecznej. Oprócz tego działania 
operacyjne, czyli typowo interwencyjne, oraz ćwiczenia i szkolenia. Dotyczy to 
zarówno działań Państwowej Straży Pożarnej, jak i Ochotniczej Straży Pożarnej. 
Dodatkowo bezpieczeństwo tzw. specjalistyczne, posiadamy dwie grupy 
specjalistyczne tj. specjalistyczną grupę poszukiwawczo-ratowniczą, oraz 
specjalistyczną grupę ratownictwa wysokościowego, które działają na terenie 
miasta i poza terenem miasta. Działania w/w grup w roku 2020- 17 wyjazdów,                     
w tym 14 podjętych działań, a 3 zadysponowane bez realizacji tych działań. 
Kontrolno-rozpoznawcze działania oczywiście ze względu na pandemię były                          
w znacznym stopniu ograniczone. Przeprowadziliśmy dziesięć odbiorów obiektów                   
i dwanaście kontroli obiektów, w tym opinie dotyczące wypoczynku dzieci                                  
i młodzieży, gdzie było sześć kontroli podstawowych. Kontrole operatów 
dotyczących gromadzenia odpadów, dwanaście kontroli obiektów i osiem opinii 
dotyczących dokumentacji. Poza tym przeprowadzono dwadzieścia kontroli imprez 
masowych dotyczących naszych obiektów sportowych. Nadzór prewencyjny, to 
także i o tym trzeba wspomnieć, ponieważ są to działania długoterminowe 
wynikające z prowadzonych przez nas kontroli przedszkoli, szkół i budynków 
przedszkolnych, a w szczególności wysokich. Są to działania dostosowywania tych 
budynków do spełnienia wymagań ochrony przeciwpożarowej i tutaj ukłon w stronę 
spółdzielni mieszkaniowych, które podejmują takie działania. Takie działania 
wymagają dużych środków i nie chcą spółdzielnie mieszkaniowe i Miasto realizować 
takich działań w krótkim terminie i my to rozumiemy. Jest to podzielone na etapy 
i w latach i pewne działania są prowadzone po to, żeby takie budynki doprowadzić 
do stanu pełnego bezpieczeństwa. Oczywiście trzeba zwrócić uwagę na plan 
zagospodarowania przestrzennego i na plany, które są realizowane tzn. co jest                   
w tych planach zawierane pod kątem bezpieczeństwa pożarowego, sieci 
wodociągowej i ewentualnie zakładu zwiększonego ryzyka, powstania awarii 
przemysłowej ma pewne wymagania, które powodują, że pewnych planów na tych 
terenach nie można prowadzić, a zwłaszcza dotyczących przebywania osób. 
Działania prewencyjne ujmowane jako działania społeczne tj.bezpieczeństwo 
pożarowe Rodzinnych Ogrodów Działkowych. W dniu 5 lutego br. w Komendzie  
odbyło się spotkanie przedstawicieli ROD. 18 lutego br. w Komendzie odbyło się 
posiedzenie wyjazdowe Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu 
Terytorialnego w temacie bezpieczeństwa mieszkańców budynków 
wielorodzinnych. W dniu 11 września br. w Urzędzie Miasta odbyło się posiedzenie  
Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu Terytorialnego w temacie 
bezpieczeństwa w obliczu pandemii. Wnioski dotyczące ogrodów działkowych 
zostały przedstawione, czyli opracowane przez przedstawicieli ROD planów 
zagospodarowania przestrzennego zasobów. Przeprowadzenie przez 
funkcjonariuszy Komendy Państwowej Straży Pożarnej rozpoznania obiektów                                  
i sprawdzenia, czy spełniają wymagania dotyczące tych kwestii. Przeprowadzenie 
akcji społecznych we współpracy z Urzędem Miasta i kierownictwem ROD. Podjęcie 
wspólnych działań w celu zwiększenia świadomości działkowców przyczyniających 
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się do poprawy bezpieczeństwa na terenie ogrodów. Jeśli chodzi o budynki 
mieszkalne, to typowe niebezpieczeństwa wynikają z tego, że pewne kwestie nie 
są realizowane. Czyli zastawianie dróg ewakuacyjnych, brak oznaczenia, czyli 
dotyczące działań operacyjnych tj.brak numerów klatek na elewacjach budynków, 
pielęgnacja i przycinka drzew wokół obiektów które mogą powodować, że nie 
będzie można działać naszym sprzętem typu drabina. Oczywiście przeglądy 
przepływowych ogrzewaczy wody, czy zdarzenia dotyczące tlenku węgla. To są 
podstawowe kwestie dotyczące budynków mieszkalnych. Zwrócę tutaj uwagę na 
to, że właściciel lub zarządca danego obiektu odpowiada za bezpieczeństwo                             
w ujęciu ewakuacji urządzeń przeciwpożarowych i dostosowania do wymogów i to 
on przede wszystkim odpowiada za to, żeby w budynkach było bezpiecznie. Nasze 
kontrole w tej kwestii są prowadzone, ale trzeba mieć świadomość, że działania 
bezpośrednio nasze mają tutaj decydujący wpływ na bezpieczeństwo. Jeżeli chodzi 
o działania operacyjne, to ogółem interwencji w tym roku mieliśmy 1553, czyli do 
września. Porównując z rokiem 2019, gdzie było 1354, czyli wzrost jest już o około 
200 zdarzeń. Pożarów- 167, miejscowych zagrożeń- 1055, alarmów fałszywych – 
95. Oczywiście fałszywe alarmy są w dobrej wierze, więc też nie można wykluczyć, 
dlatego lepiej jest zadzwonić jeżeli myślimy, czy widzimy, że jest jakieś zagrożenie. 
Jedziemy do takich zdarzeń i nie ma z tego powodu żadnych konsekwencji. 
Oczywiście unikajmy i nie mówię tutaj o jakiś zgłoszeniach złośliwych. Jeżeli chodzi 
o działalność Ochotniczych Straży Pożarnych, to mamy sześć jednostek. OSP Bzie- 
31, OSP Górne-3 i tutaj wiadomo, że jest problem z siedzibą i w związku z tym 
ilość jest mniejsza. OSP Moszczenica-12, OSP Ruptawa- 142, OSP Szeroka- 15, 
OSP Jastrzębie-Zdrój- 20. Oprócz tego działania operacyjne, czyli ćwiczenia                          
i szkolenia które są przeprowadzane zarówno w naszej jednostce, jak i Komendzie 
Wojewódzkiej Państwowej Straży Pożarnej, oraz ośrodkach szkolenia. Tutaj 
dochodzimy do tematu pandemii, czyli w tym okresie nasze działania były 
wzmożone w znacznym stopniu. Oczywiście pracując w tym okresie musieliśmy 
spełniać wymagania, czyli nasze działania, a zwłaszcza interwencyjne musiały być 
odpowiednio zabezpieczane, żeby nie stwarzać dodatkowego zagrożenia, a nasza 
praca przebiegała w dalszym ciągu zgodnie z tym, co do tej pory. W tym czasie, 
jeżeli chodzi o stan zdrowia funkcjonariuszy tzn. na chwilę obecną chorych 
funkcjonariuszy nie mamy, w kwarantannie jest jedna osoba, a ozdrowieńców 
mamy dwóch. Jeżeli chodzi o druhów, to chorych nie mamy i w kwarantannie też 
nie. Mamy pięciu druhów ozdrowieńców, czyli osoby które już przeszły chorobę. 
Działania w czasie pandemii, to przede wszystkim działania dotyczące naszej 
Komendy tj. zmiana systemu pracy na system czterozmianowy, wprowadzenie 
zdalnego systemu pracy funkcjonariuszy, trzymanie reżimu sanitarnego zarówno 
w Komendzie, jak i podczas działań. Wprowadzenie odpowiednich procedur, a 
zwłaszcza jedna procedura, która dotyczy przeniesienia stanowiska kierowania 
Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej i tutaj ukłon w stronę 
Miejskiego Zarządu Nieruchomości, który udostępnił nam i umożliwił 
wykorzystanie Domu Sołeckiego Ruptawa w tym celu. Oczywiście docelowo 
planujemy, aby takie miejsce znajdowało się w odnowionym budynku OSP Górne. 
To są bezpośrednie działania, które mogłyby wynikać z bezpośredniego zagrożenia 
COVID-19. Ponadto nasze działania przebiegały na terenie miasta i dotyczyły 
takich kwestii, jak wsparcie dla Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego Nr 2 
poprzez użycie namiotu, który zlokalizowano przy Izbie Przyjęć w celu wstępnej 
segregacji pacjentów chorych na COVID-19. Obsługa tego namiotu i zapewnienie 
nagrzewnic służących zapewnieniu komfortu termicznego. Użyczenie namiotu dla 
Szpitala w Wodzisławiu Śl. Takich działań było sporo, bo aż 289 wyjazdów 
dotyczących takiego działania do WSS. Ponadto organizacja punktu przeładunku  
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przyłbic przeznaczonych dla personelu szpitali z naszego okręgu, czyli Jastrzębia-
Zdroju, Raciborza, Rybnika, oraz Wodzisławia Śl. Łącznie paczki zawierały 1003 
przyłbice.  Współpraca Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej                                      
z Ośrodkiem Pomocy Społecznej do działań wspomagających w czasie pandemii 
zaangażowano Ochotnicze Straże Pożarne w terenu miasta, które transportowały 
żywność i artykuły pierwszej potrzeby osobom objętym kwarantanną. Wsparcie dla 
Komendy Miejskiej Policji, dezynfekcja wnętrza pojazdów służbowych Policji. 
Realizacja we współpracy z Komendą Wojewódzką Państwowej Straży Pożarnej                   
w Katowicach i Śląskim Urzędem Wojewódzkim dystrybucji środka 
dezynfekującego przeznaczonego na potrzeby naszego miasta, a w szczególności 
żłobków, przedszkoli, szkół i placówek podstawowej opieki zdrowotnej i innych 
instytucji miejskich. Na uwagę zasługuje również działanie przez Ministerstwo 
Sprawiedliwości, które zleciło służbie więziennej wykorzystanie potencjału 
osadzonych w Zakładach Karnych. 3500 maseczek zostało przekazanych przez 
funkcjonariuszy służby więziennej, za co dziękujemy. Wspierały nas też firmy 
prywatne, które nam pomagały i wspomnę tutaj o firmie Autoland z Pawłowic, 
która przekazała środki do dezynfekcji, firma Capek ze Skrzyszowa, która 
przekazała sprzęt oraz środki do dezynfekcji, firma Romaks z Żor, która przekazała 
środki do dezynfekcji. Oczywiście wszystkie działania wpłynęły na bezpieczeństwo 
naszych działań i naszych mieszkańców. Pośredniczyliśmy w zaopatrzeniu naszych 
szkół i przedszkoli i takie działania były prowadzone przed rozpoczęciem roku 
szkolnego. Tutejsza Komenda pośredniczyła w przekazaniu 119 tys. maseczek i 13 
tys. litrów płynu i 98 termometrów do pomiaru temperatury ciała. Tutaj za 
szczególne zasługi chciałbym złożyć podziękowania Ochotniczym Strażom 
Pożarnym. OSP w Ruptawie wykonywała akcje związane z pandemią wykonując 
108 akcji, podczas których pokonała prawie 2 tys. km i zużyła 218 szt. maseczek 
i to tak, aby zobrazować sytuację. Strażacy i ratownicy OSP Ruptawa, którzy brali 
udział w akcjach poświęcili łącznie 370 godzin na udział w tych akcjach. Praca ta 
została wykonana w całości społecznie, za co druhowie dobrowolnie nie pobrali 
przysługującego im ekwiwalentu. Podobna sytuacja była w OSP Bzie, gdzie  
wykonywała podobne akcje i 770 km było przejechanych, 170 godzin i podobnie 
nie pobierali z tego tytułu ekwiwalentu. Za co uważam, że potrzeba wielkie 
podziękowania za zaangażowanie i włożoną pracę. Ponadto OSP Ruptawa 
przeznaczyła kwotę 3 tys. zł rezygnując z zakupu niezbędnego umundurowania, 
na zakup środków potrzebnych do pracy w czasie pandemii i to również trzeba 
podkreślić. W czasie naszych działań prowadzimy prace i rozmowy dotyczące 
pozyskania pojazdów, bo sprzęt dla naszych działań jest bardzo ważny i chcę 
podkreślić, że ten sprzęt obsługujemy, ale służy do pracy i pomaga mieszkańcom, 
czyli zwiększa bezpieczeństwo w zakresie naszych działań. Dostaliśmy nowy 
samochód ratowniczo-gaśniczy dla naszej Komendy, współfinansowany                                   
z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej                                     
w Katowicach, oraz Urzędu Miasta. Koszt ponad milion złotych. Urząd Miasta 
przekazał kwotę 490 tys. zł, a 555 tys. zł WFOŚ. Nowy średni samochód 
ratowniczo-gaśniczy dla OSP Ruptawa współfinansowany w 99% przez 
Ministerstwo Sprawiedliwości i pozostała część przez Urząd Miasta. Urząd Miasta 
jest na etapie ogłaszania przetargu na samochód dla OSP Bzie, który finansowany 
jest przez firmy ubezpieczeniowe tj.140 tys. zł, WFOŚ- 320 tys. zł, Urząd Miasta 
150 tys. zł i Fundusz Sprawiedliwości- 150 tys. zł. Kwota całkowita pojazdu 760 
tys. zł. Samochody dla Straży Pożarnej niestety nie są tanie, ponieważ są to 
samochody specjalistyczne i wymagają specjalistycznego sprzętu i przygotowania, 
więc zakup takich samochodów jest wymagający. Przekazaliśmy do OSP Szeroka 
średni samochód ratowniczo-gaśniczy, oraz do OSP Moszczenica również średni 
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samochód ratowniczo-gaśniczy. Wymienione pojazdy były użytkowane przez nas                          
i za zgodą Komendanta Wojewódzkiego Państwowej Straży Pożarnej przekazano 
dalej. Oczywiście przekazane były środki dla Ochotniczych Straży Pożarnych i nie 
będę podawał szczegółów, natomiast pewne kwoty są podane i jeżeli ktoś będzie 
zainteresowany, to takie kwoty podam. Jeżeli chodzi o nasze działania 
przyszłościowe, to planujemy rozbudowę naszej Komendy. Na szczęście nie ma 
takiej potrzeby, abyśmy się przenosili, bo miejsce mamy akurat dobre, ale brakuje 
nam miejsca na sprzęt, dlatego jest opcja budowy dodatkowych garaży                                  
i oczywiście w miarę możliwości finansowych. Myślę, że na tę chwilę to wszystko, 
a jeśli chodzi o kwestie bezpieczeństwa i jeżeli są jakieś pytania, to proszę.  
 
Piotr Szereda-Przewodniczący Rady Miasta 
Dziękuję. Zanim dojdzie do pytań, to panowie policjanci wiem, że jesteście cały 
czas w służbie, a pytania do was już były, także dziękuję bardzo. Jeszcze raz panie 
Komendancie życzę powodzenia. Teraz, czy są jakieś pytania i uwagi do Straży 
Pożarnej? 
 
Tadeusz Markiewicz- Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego                            
i Samorządu Terytorialnego  
Mówiliśmy szanowni państwo o spotkaniu z Rodzinnymi Ogrodami Działkowymi                       
i proszę nie mówić, że Markiewicz mówi tylko o tym, ale to jest bardzo ważna 
sprawa i bez inwestycji i wydania pieniędzy załatwiliśmy kilka spraw typowo 
organizacyjnych. Mogę powiedzieć, że to było kiedy panie Komendancie?  W lutym? 
 
Robert Myrcha- Z-ca Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej  
Tak.   
 
Tadeusz Markiewicz- Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego                            
i Samorządu Terytorialnego  
Teraz ukazują się już komunikaty, że stowarzyszenie zaleca w innych miastach 
podobne spotkania, bo oczywiście nie omieszkaliśmy zawiadomić Zarząd 
Okręgowy, że takie coś się odbyło. Podobne spotkanie i żeby COVID minął jak 
najprędzej, to mamy zamiar zrobić z Policją i również omówić, odnowić kontakty, 
z kim, jak i podać pewne dane. W razie zdarzenia, z kim się skontaktować, bo 
oczywiście nie z dwustu działkowcami, ale są dwie, czy trzy osoby funkcyjne, gdzie 
można udzielić pomocy. Natomiast, za to dziękuję bardzo. Chciałem się odnieść 
jeszcze trochę do spotkania, które odbyło się z zarządcami spółdzielni 
mieszkaniowych i dziękuję obecnemu panu Prezesowi i Prezesom spółdzielni. Nie 
zapraszaliśmy, ale oni wiedzą o spotkaniu i ustaleniach, które tam były. Oczywiście 
jest to ramowo i czasowo trudne do zrobienia, bo trzeba zmienić zdecydowanie 
infrastrukturę, możliwość dojazdu, ale bardzo duże utrudnienie jest z zastawianiem 
pojazdów. Tutaj w tej sytuacji może zaraz będę atakowany przez ekologów, ale                    
w jednym z budynków, gdzie był pożar i śmiertelny wypadek, to nie było potrzeby 
rozkładania drabiny, ale są budynki gdzie trzeba przyciąć drzewo, lub może nawet 
niektóre wyciąć. Dlatego, że nie można rozstawić sprzętu i dotarcia. Następną 
rzeczą są zatarasowane dojazdy i niemożliwość dojazdu służb. Nie mówię, żeby 
tych ludzi karać, ale starają się jakoś zarządcy spółdzielni żeby informować                             
i ograniczać, rysować jakieś linie. Czasami pojazd nie będzie stał prawidłowo, ale 
umożliwi dojazd. Przynajmniej wyciągnie się jakiś logiczny i rozsądny wniosek. 
Tutaj chciałem jeszcze dodać, żeby nie było, że się chwalimy, ale Policja z uwagi 
na skromność tzn.niedawno mieliśmy przekazanie pojazdu który był bardzo 
potrzebny i to ze znacznym udziałem wkładu Miasta, gdzie Prezydent z Radnymi 
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oglądają pieniądze na cztery strony, a nie tylko na dwie, ale ten wydatek był 
zasadny. Nie mówię tak daleko, jak mówił kolega Przewodniczący Tadeusz Sławik, 
że Komenda jest potrzebna, ale takie działania też są ze strony gminy tj.płatne 
służby.  W miarę możliwości gmina stara się pomóc i oczywiście, że nie na pełną 
miarę potrzeb, ale jest wyważone tj.miara potrzeb i możliwości naszych 
finansowych i to jakoś idzie zgrać. Jeżeli chodzi o Państwową Straż Pożarną, to taki 
wóz to już bardzo dużo, ale potem pan Komendant załatwia, że lepszy samochód 
zostaje wycofany z państwówki do któregoś OSP, a OSP Ruptawa i nie wymienię 
nazwisk, ale dziękuję wszystkim osobom zaangażowanym za to, że udało się od 
trzydziestu lat załatwić  nowy pojazd. Wiemy, komu trzeba dziękować, ale nie widzę 
tej osoby i wszystkim, ale szczególnie tym osobom. Zapraszam nadal do dyskusji 
i chciałem powiedzieć, jak panowie policjanci pozwolicie, to spotkamy się z 
Państwową Strażą Pożarną bez wydatków, a jedynie musicie stracić dwie godziny, 
ale pewne rzeczy trzeba odnowić. 
 
Piotr Szereda-Przewodniczący Rady Miasta 
W kwestii Straży Pożarnej jeszcze też oczywiście. Bardzo dobrze się stało i myślę, 
że w ostatnim okresie ten sprzęt nowy dla Straży Pożarnej przy współudziale Rady 
Miasta i Władz Miasta. Jak najbardziej mamy nowoczesną Straż w nowym miejscu 
ulokowaną, bo budynek jest na miejscu, ale tutaj mamy większy problem, niż 
policjanci. Tutaj zwrócił uwagę pan Komendant i radny Tadeusz Markiewicz                          
o sprawie naszych budynków, które były budowane w innej rzeczywistości i inne 
zasady bezpieczeństwa obowiązywały. Patrząc na niektóre budynki, to                                      
z doświadczenia mogę powiedzieć, że nie pamiętano w ogóle o bezpieczeństwie 
przeciwpożarowym, bo myślano, że płyta betonowa się nie pali i będzie  
bezpiecznie.  Natomiast, jak się okazuje, to interwencji na naszych budynkach jest 
coraz więcej i największym problemem jest dotarcie do naszych mieszkań. Mam 
nadzieję i apelujemy razem ze Strażą Pożarną i dziękuję za spotkanie, które                         
w Komendzie Straży Pożarnej było z zarządcami nieruchomości, bo ta współpraca 
musi być bardzo dobra i szczegółowa, bo nie mamy dróg pożarowych wokół 
budynków. To, że stoją drzewa które dwadzieścia, trzydzieści, a nawet niektóry  
pięćdziesiąt lat temu posadziliśmy jako małe drzewko przed klatką schodową, czy 
za balkonem, to teraz stwarza wielkie zagrożenie, bo faktycznie wozy nie mogą 
podjechać, a zdarzają się sytuacje. Wtedy nie wiemy, czy to jest już przypalony 
obiad, czy przypalony obiad jednak bez reakcji który wznieca pożar. Mieliśmy 
przypadek w marcu tego roku na ul.Śląskiej, gdzie było trochę świadome 
podpalenie, ale naprawdę to mieszkanie się wypaliło. Dziękuję też strażakom, że 
podejmują tak działania, bo szanowni państwo pożar sam w sobie w danym 
mieszkaniu można zalać totalnie, natomiast nasi strażacy działają bardzo 
perfekcyjnie, ponieważ wyobraźmy sobie, żeby wlano hektolitry wody, to co                         
z mieszkaniem poniżej? Robią to tak błyskawicznie, docierają i starają się jak 
najmniej wody i ugasić środkami chemicznymi, że szkód dla lokatorów poniżej nie 
ma i za to im dziękuję, bo obserwując na naszych zasobach, to działanie jest 
perfekcyjne.  Natomiast mam apel do wszystkich mieszkańców o nie zastawianie 
dróg pożarowych dojazdu. To nie tylko chodzi o Straż Pożarną, ale także dla Policji, 
Pogotowia. Jesteśmy starszym społeczeństwem, karetka nie ma gdzie się 
zatrzymać i sanitariusze idą z noszami dwieście metrów wzdłuż budynku, bo nie 
ma dojazdu. Strażakom bardzo dziękuję. Proszę pani radna Bernadeta Magiera.  
 
Bernadeta Magiera- radna RM 
Pan Przewodniczący uprzedził moje pytanie, bo właśnie chciałam zapytać o drogi 
pożarowe, bo ich brakuje. Nie wiem, albo nieuważnie słuchałam pana wypowiedzi, 
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bo była bardzo obszerna wypowiedź, ale czy pan wspominał o braku dróg 
pożarowych w budynkach mieszkalnych i jednostkach? Jest to nagminne, że 
właśnie nie możecie państwo dojechać, jeśli coś się dzieje. Chciałam o to zapytać, 
ale już po części pan Przewodniczący odpowiedział i gdyby pan mógł to dopełnić, 
to proszę.  
 
Robert Myrcha- Z-ca Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej  
Oczywiście drogi pożarowe. Mamy taką sytuację, że nie jesteśmy w stanie bloków 
przestawić, bo mamy taki sposób budowania z lat 70-tych i tak to było budowane. 
W tamtych czasach samochodów było bardzo mało, a teraz jest ich bardzo dużo, 
więc trzeba znaleźć złoty środek, a przede wszystkim najważniejszą kwestią jest 
to… oczywiście przepisy wymagają zastosowania dróg pożarowych, które muszą 
spełniać pewne wymagania. Natomiast w naszej sytuacji w chwili obecnej zdrowy 
rozsądek, podejście mieszkańców w taki sposób, żeby z głową ustawiać 
samochody, a nie jak popadnie. To spowoduje znaczne poprawienie sytuacji. 
Oczywiście nasze działania kontrolno-rozpoznawcze dotyczące bezpieczeństwa 
dróg trwają, ale tak, jak mówię nie jesteśmy w stanie pewnych rzeczy zrobić z tego 
powodu, że teraz obiekty budowane  są całkiem inaczej tzn. na innych zasadach 
bezpieczeństwa. Spełnienie wymagań zagospodarowania terenu dróg pożarowych 
są spełniane, a w tamtych czasach budowano trochę inaczej, więc jest to 
utrudnienie. Natomiast myślę, że zdrowo rozsądkowe podejście i znalezienie 
złotego środka naprawdę w znacznym stopniu poprawi sytuację.  
 
Piotr Szereda-Przewodniczący Rady Miasta 
Dziękujemy bardzo panu Komendantowi i przychodzi czas na naszą trzecią służbę, 
czyli Straż Miejską. Zapraszam pana Grzegorza Osóbkę i prosiłbym pana 
Komendanta, żeby pan przy okazji udowodnił, bo czasami padają słowa, że  Straż 
Miejska jest niepotrzebna. Natomiast jednym z działań profilaktycznych tj. działań 
bezpośrednio w terenie i wspomagacie teraz bardzo dużo i jest współpraca waszej 
jednostki ze Strażą Pożarną i Policją i to jest na co dzień. Jedni i drudzy wspierają 
się w swoich działaniach, ale macie państwo swoje kompetencje i prosiłbym                          
o przedstawienie waszych działań.    
 
Grzegorz Osóbka-Komendant Straży Miejskiej, Zarządzania Kryzysowego i Spraw 
Obronnych 
Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, Szanowni Państwo. Zastanawiałem się 
nad formułą, w jaki sposób przekazać państwu informacje dotyczące pracy 
Wydziału, ale tak naprawdę zdałem sobie sprawę z tego, że państwo doskonale 
wyniki znacie. Otrzymujecie takie wyniki w formie comiesięcznych zestawień                                   
i nawet dzisiaj w materiałach, które otrzymaliście udostępnionych przez panią 
Prezydent. Moi szanowni przedmówcy przedstawili dane statystyczne i dane 
ilościowe. Mam świadomość tego, że podanie takich danych w moim przypadku, 
czy w przypadku jednostki którą kieruję nie do końca odzwierciedli i pokaże 
standardy, formy i wyniki pracy tej jednostki. Każde dane muszą mieć jakiś punkt 
odniesienia i jak wiemy, ten rok jest rokiem specyficznym i przekazanie 
jakichkolwiek danych i porównywanie ich z rokiem poprzednim z tym, co miało 
miejsce dwa lata temu nie jest miarodajne do końca. Wpływa na to oczywiście 
organizacja pracy Straży Miejskiej, oraz szereg zadań, których zostaliśmy 
pozbawieni z mocy wytycznych Wojewody, a chociażby zmniejszenie, czy wręcz 
zalecenie ograniczenia ilości posesji, co jest naturalną rzeczą. Wpływa na to ilość 
zadań, które realizujemy w połączeniu z Policją, a skierowanych stricte                                  
i ukierunkowanych na działania związane z COVID. Nie znaczy to oczywiście, że 
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Straż Miejska ten okres przespała. Paradoksalnie ilość interwencji statystycznie 
jest porównywalna i mówię o pierwszym półroczu bieżącego roku i jest 
porównywalna do tego, co zrealizowaliśmy w roku ubiegłym. Prawie 2.500 tys. 
interwencji i prawie 600 spraw usankcjonowanych, a chciałbym powiedzieć o innej 
liczbie i na tym chciałbym się skupić w swojej wypowiedzi. Proszę państwa 1136, 
to jest czarna liczba i to jest rekord, nie wiem czy państwo wiecie, to jest w danych 
Ministerstwa Zdrowia za ostatnią dobę tyle mamy zakażonych. Wydaje mi się, że 
w aspekcie bezpieczeństwa i właśnie aspekt COVID-u, pandemii, koronawirusa jest 
największym i najistotniejszym z punktu widzenia bezpieczeństwa mieszkańców 
zarówno naszego miasta, jak i naszego kraju. Zapobieganie i zwalczanie chorób 
zakaźnych jest oczywiście zadaniem administracji rządowej i wskazują na to 
przepisy ustawy, a chociażby ustawy z 5 grudnia 2008r. o zapobieganiu, oraz               
zwalczaniu zakażeń, oraz chorób zakaźnych u ludzi. Kolejny przepis, to ustawa z 2 
marca tego roku o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem 
przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19 i innych chorób zakaźnych, oraz 
wywołanych w innych sytuacjach kryzysowych. Dodatkowo wydane w oparciu                       
o w/w ustawę rozporządzenie Ministra Zdrowia z 20 marca 2020r. w sprawie 
ogłoszenia na obszarze Rzeczypospolitej Polskiej stanu epidemii. Na podstawie art. 
11 przytoczonej ustawy Wojewoda mógł do dnia 5 września br., a więc jeszcze                    
w niedalekim okresie wydawać polecenia obowiązujące wszystkie samorządy 
terytorialne w związku z realizacją zadań przeciwdziałania COVID-19. W naszym 
mieście takie działania podjęliśmy samoczynnie wpisując się poniekąd                              
w oczekiwania Wojewody, ale realizując samodzielnie wychodząc naprzeciw temu, 
co nas obecnie spotkało. Powołania w trybie przepisów ustawy z dnia 26 kwietnia 
2007r. o zarządzaniu kryzysowym, organ pomocniczy Prezydenta i mam tutaj na 
myśli Powiatowy Zespół Zarządzania Kryzysowego odbył do dzisiejszego dnia  
dwanaście posiedzeń, poświęconych bieżącej sytuacji związanej                                                
z rozprzestrzenianiem się koronawirusa COVID-19. Korzystając z okazji chciałbym 
części z państwa i mieszkańcom naszego Miasta przybliżyć, jakie decyzje i w jakich 
sytuacjach rozstrzygane były w ramach w/w posiedzeń i jakie podjęto działania. 
Tak, jak wspomniałem odbyło się dwanaście posiedzeń Zespołu Zarządzania 
Kryzysowego. W marcu trzy posiedzenia, w kwietniu trzy posiedzenia, w maju 
jedno posiedzenie, w czerwcu jedno posiedzenie, w lipcu dwa posiedzenia,                                   
w sierpniu jedno posiedzenie i we wrześniu jedno posiedzenie. W ramach tych 
posiedzeń omawialiśmy bieżącą sytuację panująca na terenie Miasta, oraz 
podejmowaliśmy stosowne decyzje organizacyjno-finansowe w zależności od 
występującej sytuacji. 3 marca odbyło się pierwsze posiedzenie i przypomnę 
COVID, pandemia rozpoczęła się w Polsce w połowie marca tj.16 marca zapadły 
pierwsze decyzje na szczeblu rządowym. My już 3 marca na posiedzeniu 
Powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego przedstawiliśmy aktualną 
sytuację panującą w ochronie zdrowia. Szczególną uwagę zwróciliśmy na 
funkcjonowanie Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego Nr 2 i jednostek 
podstawowej opieki zdrowotnej, oraz Oddziału Powiatowej Stacji Sanitarno-
Epidemiologicznej w Wodzisławiu w podejmowanych działaniach. Zespół zapoznał 
się z obostrzeniami wprowadzonymi na terenie WSS Nr 2, oraz procedurami 
postępowania z osobami chorymi w przychodniach. Dla zwiększenia 
bezpieczeństwa petentów, oraz pracowników Urzędu Miasta zdecydowano się 
zakupić dodatkowe środki ochrony i wykonać pierwszą dezynfekcję pomieszczeń 
Urzędu Miasta. Na kolejnym posiedzeniu 12 marca br. podjęto szereg decyzji 
dotyczących funkcjonowania jednostek organizacyjnych miasta, imprez spotkań, 
przedstawień, oraz funkcjonowania Urzędu Miasta zgodnie z zaleceniami Głównego 
Inspektora Sanitarnego i otrzymanymi poleceniami od Wojewody. Przedstawiono 
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raport Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej z przeglądu miejsc 
kwarantannowych i prac nad pozyskaniem obiektu spełniającego takie wymogi. 
Uruchomiono pierwsze środki finansowe w wysokości 100 tys. zł z rezerwy celowej 
na realizację zadań własnych z zakresu zarządzania kryzysowego, które pozwoliły 
na zakup środków ochrony, usług, sprzętu i m.in. zakupiono ozonatory. Zgodnie                                  
z zaleceniem Rządu przystąpiono do zamknięcia szkół, przedszkoli i żłobków. 
Wydano oświadczenie do mieszkańców z apelem o racjonalne i odpowiedzialne 
zachowanie, oraz stosowanie się do rekomendacji służb sanitarnych i specjalistów 
w dziedzinie medycyny. Na posiedzeniu Powiatowego Zespołu Zarządzania 
Kryzysowego w dniu 16 marca br. zapoznano się z obowiązującymi procedurami 
postępowania w przypadku podejrzenia, lub wykrycia u pacjentów zakażenia 
czynnikiem biologicznym. Omówiono procedury związane z obiegiem                                        
i prowadzeniem polityki informacyjnej, oraz podmioty zaangażowane w sytuacje 
kryzysowe. W dniu 3 kwietnia br. na posiedzeniu Zespołu podjęto decyzję, iż w 
związku z trudną sytuacją w służbie zdrowia związaną z rozprzestrzenianiem się 
COVID-19, oraz mając na uwadze bezpieczeństwo personelu i pacjentów 
zakupiony zostanie dodatkowy sprzęt ochronny w postaci maseczek celem 
rozdysponowania na potrzeby WSS Nr 2, oraz niepublicznych zakładów opieki 
zdrowotnej. 8 kwietnia na posiedzeniu Powiatowego Zespołu zadecydowano                                  
o przekazaniu na zakup maseczek FFP3 i FFP2 na potrzeby WSS Nr 2 w Jastrzębiu-
Zdroju kwoty 125 tys. zł. Zadecydowano także o zakupie kombinezonów 
ochronnych, maseczek, rękawiczek i osłon do twarzy tj.przyłbic dla potrzeb 
pracowników Ośrodka Pomocy Społecznej, Domu Pomocy Społecznej i Straży 
Miejskiej. Kwota wydatkowana, to 10 tys. zł. Ponadto zadecydowano o wsparciu 
Hufca Jastrzębie-Zdrój kwotą 3 tys. zł na realizację zadania polegającego na 
dowożeniu żywności dla osób starszych przebywających na kwarantannie.                                                        
15 kwietnia br. na posiedzeniu Powiatowego Zespołu w odpowiedzi na prośbę do 
Wojewody zawartą w piśmie z dnia 6 kwietnia br. podjęto decyzję o wsparciu 
działań Sanepidu w kwestii pobierania w warunkach domowych wymazów od osób 
podejrzanych zakażeniem koronawirusem. Efektem tej decyzji był wybór, a 
następnie przygotowanie i podpisanie porozumienia z finalnym wykonawcą 
pobierania wymazów. Do koordynacji wytyczonego zadania upoważniono Sanepid 
w Wodzisławiu Śl. W ramach zadania w okresie jego realizacji pobrano 746 szt. 
wymazów, a kwota przeznaczona na realizację tego zadania, to 95 tys. zł z rezerwy 
celowej. Jednocześnie w ramach tego posiedzenia i w związku z wprowadzeniem 
od 16 kwietnia br. na terenie kraju obowiązku noszenia maseczek w przestrzeni 
publicznej, oraz budynkach użyteczności publicznej i usługowej podjęto decyzję                  
o zakupie 35 tys. maseczek wielokrotnego użycia z przeznaczeniem do 
rozdysponowania wśród mieszkańców. Na realizację w/w zadania przeznaczono 
kwotę 150 tys. zł. 14 maja br. w ramach posiedzenia zaakceptowano wnioski 
Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej, oraz Ochotniczej Straży Pożarnej 
Ruptawa o pokrycie środków z rezerwy celowej kosztów paliwa dla pojazdów 
dostarczających posiłki, lekarstwa i niezbędne środki ochrony dla osób objętych 
kwarantanną, oraz o zakupie niezbędnego sprzętu ochrony dla druhów 
poszczególnych jednostek. 1 czerwca br. odbyło się kolejne posiedzenie, na którym 
pozytywnie rozpatrzono wniosek OSP Jastrzębie Bzie o doposażenie w dziesięć 
opakowań rękawiczek nitrylowych dla członków wykonujących zadania związane                  
z pandemią. Finansowanie było z rezerwy celowej na zarządzanie kryzysowe.                      
W dniu 8 lipca br. na posiedzeniu pozytywnie zaopiniowano wniosek Dyrektora 
Jastrzębskiego Zakładu Komunalnego w sprawie dofinansowania zakupu 
materiałów do dezynfekcji miejskich placów zabaw i piaskownic. Realizację zadania 
przewidziano na lipiec-październik w odstępach dwutygodniowych. Na realizację 
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zadania przekazano kwotę 16.250,00 zł z rezerwy celowej na zarządzanie 
kryzysowe. Dla zminimalizowania ryzyka przeniesienia zakażenia COVID-19 na 
petentów Urzędu Miasta postanowiono poddać wymazom pracownicę sali obsługi 
Urzędu Miasta, która miała styczność z osobą chorą. 20 lipca br. na posiedzeniu 
zdecydowano o sfinansowaniu zakupu dodatkowych środków ochronnych, oraz 
chemicznych, dezynfekcji, ozonowania i odmgławiania powierzchni Urzędu Miasta 
w celu zabezpieczenia pracowników Urzędu Miasta. Realizacja zadania 
sfinansowana z rezerwy celowej. 6 sierpnia br. w trakcie posiedzenia omówiono 
bieżącą sytuację na terenie miasta, oraz przedstawiono potrzeby związane                          
z rozprzestrzenianiem się koronawirusa. Mając na uwadze dalsze wsparcie działań 
Sanepidu w kwestii pobierania w warunkach domowych wymazów od osób 
podejrzanych o zakażenie podjęto decyzję kontynuacji realizacji zadania 
zainicjowanego 15 kwietnia br. 17 września na ostatnim z posiedzeń, które się 
odbyły podjęto decyzję o zakupie 2 szt.  bezdotykowych dozowników płynu do 
dezynfekcji. Urządzenia zostaną umieszczone na terenie ogrzewalni dla 
bezdomnych, funkcjonującej w okresie od października do kwietnia, celem 
zwiększenia poziomu zabezpieczenia antywirusowego strażników Straży Miejskiej 
zabezpieczających obiekt, oraz osób korzystających z ogrzewalni. Finansowanie 
zakupu zostanie pokryte ze środków z rezerwy na zarządzanie kryzysowe. Tak w 
ogólnym skrócie przedstawiały się działania Powiatowego Zespołu Zarządzania 
Kryzysowego. W kwestii wydaje mi się najbardziej istotnej dla każdego z nas, 
dotyczącej naszego bezpieczeństwa. Co poza tym? Na początku zaistnienia 
pandemii pojawiła się kwestia przygotowania miejsca, w którym mogłyby   
odbywać  kwarantannę osoby z naszego miasta. My również zainicjowaliśmy takie 
działania w oczekiwaniu na sygnał od Wojewody i 5 marca br. dokonaliśmy 
przeglądu wytypowanych na terenie miasta obiektów pod względem ich 
niezwłocznego uruchomienia w przypadku zaistnienia takiej konieczności. Ujęte                   
w wojewódzkim planie działań obiekty okazały się ze względu na pełnioną obecnie 
funkcję niezdatne do wykorzystania. W związku z tym 10 marca br. wytypowano 
kolejny obiekt kwarantannowy w mieście. Po dokonaniu oględzin Sanepid wydał 
pozytywną opinię o jego przydatności. 17 marca odbył się przegląd organizacyjno-
techniczny i Sanepid zaakceptował nasze ustalenia. W związku z tym 20 marca br. 
przygotowano, opracowano i uzgodniono z Sanepidem i przesłano do Urzędu 
Wojewódzkiego plan uruchomienia i działania obiektu kwarantannowego. Urząd 
Wojewódzki po zapoznaniu się z tym materiałem nie zdecydował się na korzystanie 
z tego obiektu wykorzystując w tym celu własne posiadane obiekty hotelowe, 
internaty, bursy i tego typu przestrzenie. Powiem w skrócie, ponieważ  tak, jak 
powiedziałem trudno odnieść dany okres, półrocze, rok do roku ubiegłego, 
ponieważ nie mamy sytuacji jednoznacznej i adekwatnej, żebyśmy mogli takie 
dane porównać. Natomiast z takich działań, które są na co dzień tj. od początku 
pandemii stale zabezpieczamy jako Straż Miejska obiekty Urzędu Miasta, Urzędu 
Stanu Cywilnego i obiekty funkcjonujące przy ul.Zielonej, w których funkcjonują 
Świadczenia Rodzinne. Regulujemy przepływ osób i kontrolujemy wpływ osób                     
i zabezpieczamy budynki. W okresie wpisania miasta w strefę czerwoną patrole 
Straży Miejskiej wspólnie z Policją i z polecenia pana Wojewody codziennie 
dokonywały kontroli placówek handlowych i usługowych pod kątem przestrzegania 
powierzonych najbardziej dotkliwych w tym okresie przepisów. W ramach tych 
działań ujawniliśmy 33 sytuacje w sposób jaskrawy naruszające ustawowe 
obostrzenia. W stosunku do sześciu osób skierowaliśmy pisma do Wojewódzkiej 
Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w Wodzisławiu Śl. o objecie sankcjami tych 
osób. W dniach od 28 sierpnia i praktycznie do dzisiaj, bo dzisiaj ostatnia tura 
poszła, ponieważ rozdysponowaliśmy i tutaj też ukłon w stronę Państwowej Straży 
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Pożarnej tzn. środki i materiały dezynfekcyjne, które Wojewoda przekazał na rzecz 
miasta. Straż Pożarna dostarczyła na teren miasta, natomiast my swoimi siłami 
rozdysponowaliśmy w placówkach oświatowych, przedszkolach, żłobkach.                             
W ramach tych działań rozdysponowaliśmy 2646 szt. pięciolitrowych pojemników 
płynu do dezynfekcji rąk, powierzchni i urządzeń, prawie 120 tys. maseczek 
ochronnych trójstronnych dla 63 jednostek oświatowych, oraz 60 szt. 
termometrów bezdotykowych dla tych jednostek. Dzisiaj w ostatniej partii 
rozwiezione zostały przez moje patrole 114 pięciolitrowych pojemników płynów i 8 
tys. maseczek. Jak przedstawia się finansowanie działań COVID? Uruchomiono 
zadanie COVID-19 i pieniądze, które na to zadanie są przeznaczone pochodzą                     
z rezerwy celowej na zarządzanie kryzysowe. Ogólna kwota, którą wydaliśmy do 
tej pory, to ponad 210 tys. zł. Najistotniejsze wydatki, to dostawa i zakup 35 tys. 
szt. maseczek wielokrotnego użytku, które zostały rozdysponowane wśród 
mieszkańców miasta. Maseczki ochronne zakupione na rzecz przychodni                               
i ośrodków zdrowia tj. prawie 37 tys. szt. Maski ochronne dla potrzeb OSP- 4 tys. 
szt., komplety jednorazowe uniformy dla potrzeb DPS- 4 tys. szt., maski filtrujące 
FFP1, FFP2, FFP3-4 tys. szt. Kolejne duże wydatki związane były z funkcjonującym 
w naszym mieście wymazobusa i dwukrotnie przeznaczyliśmy na kontynuowanie 
wymazobusa kwoty 95 tys. zł. Oczywiście kwota nie jest zwracana przez NFZ. 
Kończąc chciałbym jeszcze tylko jedną rzecz podać i podziękować w zasadzie                        
z tego miejsca Spółdzielniom Mieszkaniowym panie Przewodniczący i podziękować 
części z Państwa reprezentujących Zarządy Osiedli, którzy aktywnie włączyliście 
się w rozdysponowywanie wśród mieszkańców maseczek o których tutaj 
wspomniałem. Z pewnością bez Waszej pomocy nie byłoby tak sprawnej i szybkiej 
dystrybucji tego elementu ochronnego. W najbliższym czasie tak, jak 
wspomniałem tzn. 1136 i to jest dzisiejsza liczba podana przez Ministerstwo 
Zdrowia. Świadczy to o tym, że pandemia się nie cofa i przygotowujemy się do niej 
w sposób właściwy naszym zdaniem. W magazynie powiatowym mamy 
zgromadzoną znaczną ilość środków ochrony indywidualnej i płynów do odkażania. 
Intensywnie przygotowujemy się do uruchomienia ogrzewalni i nie muszę 
tłumaczyć, jaki status ludzi tam przychodzi   i chodzi mi o kwestię ich odporności 
zdrowotnej. Więc staramy się zabezpieczyć w maseczki i jak najwięcej płynów 
odkażających tak, aby zarówno te osoby, jak i osoby zabezpieczające ogrzewalnię, 
a więc moi pracownicy mieli zachowane standardy bezpieczeństwa. W okresie 
pandemii pomimo bezpośredniego kontaktu z wieloma mieszkańcami na mieście, 
to nikt z moich funkcjonariuszy nie zachorował na COVID. Kończąc chciałbym                          
z tego miejsca korzystając z okazji podziękować wszystkim moim pracownikom za 
zaangażowanie mimo różnego rodzaju dochodzących głosów, jednak nie spotkałem 
się przez cały ten okres od marca z jakimikolwiek formami uchylania się od pracy, 
czy jakiś wątpliwości co do zasadności wykonywanych zadań, a wręcz przeciwnie, 
jeżeli potrzebowałem, to    moi ludzie byli zawsze do mojej dyspozycji i za co im 
serdecznie dziękuję. Dziękując również państwu za uwagę pozostając do 
dyspozycji.  
 
Piotr Szereda – Przewodniczący Rady Miasta  
Dziękuje bardzo. Czy Radni… Pani Bernadeta Magiera. 
 
Bernadeta Magiera – radna RM 
Zbliża się okres zimowy i zacznie działać ogrzewalnia, czy ludzie korzystający                     
z ogrzewalni będą zobowiązani zakładać maseczki i w jaki sposób to 
wyegzekwujecie, bo nie są to łatwe osoby. Jeszcze jedno pytanie, czy będziecie 
również zwracać uwagę na większą higienę ze strony tych ludzi. Czy tam też będą 
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dostarczane pływny, czy będą musieli umyć ręce wchodząc? Przewodnicze Komisji 
Rodziny i ten punkt też został poruszony na mojej Komisji, dlatego proszę o 
odpowiedź. 
 
Grzegorz Osóbka-Komendant Straży Miejskiej, Zarządzania Kryzysowego i Spraw 
Obronnych 
Za chwilę po tej części sesji będziecie państwo głosować i jednym z elementów 
uchwał jest nowy przygotowany regulamin ogrzewalni i w regulaminie zawarte są 
przepisy, które w jakiś sposób obligują i zobowiązują do pewnych zachowań te 
osoby. Tam też jest zapis warunkujący pobyt w ogrzewalni wtedy, kiedy 
przestrzegany jest ten regulamin. Z tego regulaminu będą wynikały wytyczne,                     
o których pani wspomniała i tak, jak powiedziałem, że też biorę pod uwagę 
bezpieczeństwo moich ludzi, więc to jest naturalne i temu też służy zakup urządzeń 
bezdotykowych do dezynfekcji rąk. Żeby jak najbardziej wprowadzić formę 
ochrony. Nie wspomniałem jeszcze, że zakupiliśmy jako Wydział w ostatnim okresie 
ozonatory i jeden z tych ozonatorów również będzie wykorzystywany na terenie 
obiektu ogrzewalni do cyklicznego regularnego ozonowania tych pomieszczeń.  
 
Piotr Szereda – Przewodniczący Rady Miasta  
Dziękuję, czy są jeszcze jakieś pytania? Pan radny Tadeusz Markiewicz. 
 
Tadeusz Markiewicz- Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego                            
i Samorządu Terytorialnego  
Szanowni państwo, chciałem też wypowiedzieć się nieco o Straży Miejskiej, ale nie 
negatywnie, ale w formie podkreślenia udziału funkcjonariuszy Straży Miejskiej                   
w całej procedurze zapewnienia ładu i porządku, bezpieczeństwa. Oczywiście 
czasami w społeczności jest to odebrane, że to nie jest tak, ale funkcjonariusze 
Straży Miejskiej mają nieco inne zadanie i trochę ograniczone możliwości. Nie 
działają w taki sposób, jak Policja tzn. wykonują bardzo dużo czynności 
administracyjnych, kontrolnych, rozpoznawczych i tak, która pewna część 
urzędników musiałaby być zatrudniona. Chciałem tutaj podziękować przynajmniej 
za udział, bo mówiliśmy tutaj o bezpieczeństwie, miejscach parkingowych, 
możliwości dojazdu i za tą mrówczą pracę i czasami nie taką efektywną, bo to jest 
bardzo trudne usunięcie pojazdu, wraku, który jest od jakiegoś czasu. Nie chcę już 
tutaj mówić o przepisach, które mówią o usunięciu z dróg publicznych i innych, ale 
przy intensywnym pukaniu i chodzeniu są efekty. Na przykład udało się w ostatnim 
czasie dwa pojazdy usunąć i to w dosyć krótkim czasie. Czasami osoba widząca, 
że jest zainteresowanie, to myślę, że funkcjonariusz nie przekroczy uprawnień, jak 
zwróci się do właściciela „proszę pana, ten pojazd jest już coś nie tak, zagraża, w 
asfalt pomału wrasta”. Czasami bez działań administracyjnych osoba zreflektuje 
się i wywiezie na złom, bo na nic więcej się nie nadaje. Powiedzmy, że nawet 
usunięcie jednego, czy trzech pojazdów z osiedla VI, jeżeli stoją i zagracają, to 
społecznie jest bardzo nieakceptowalne, a takie usunięcie jest akceptowalne. 
Powiedziałem tylko o ostatnich dniach tego działania, ale w tej sprawie dziękuję. 
To, co pan Komendant powiedział, że w okresie COVID-u takie osoby są wśród  nas                                     
i będą  i na to musimy się zgodzić, ale też byli pod jakąś kontrolą, lub czasami 
uczestniczyłem w oddaleniu i tyle, co mogłem usłyszeć, że zwrócono tym uwagę. 
To moje słowa były „panowie proszę nie przemieszczać się, nie chodzić na plac 
zabaw, nie siedzieć na placu zabaw”, to potem przenieśli się na ogród działkowy 
na plac zabaw  i możecie sobie tam przebywać. Było to naprawdę społecznie 
właściwie odebrane, a ci ludzie są z nami i będą. Musimy być tolerancyjni wobec 
tych osób, ale działania były właściwe i wydaje mi się, że w tej sytuacji działanie 
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jest prawidłowe. Dziękuję bardzo panie Komendancie za to.  
 
Piotr Szereda – Przewodniczący Rady Miasta  
Generalnie myślę, że wszyscy mamy problem jeżeli widzimy, że miejsca 
parkingowe są zajęte i w okresie sprawozdawczym w sprawozdaniu pisze, że 
usunięto jedenaście pojazdów przez Straż Miejską. Natomiast uwarunkowania 
prawne są tutaj skomplikowane i wiemy, jako zarządcy nieruchomości mamy z tym 
istotny problem, ale też możemy na Straż Miejską liczyć. Jeżeli już, to droga 
prawna jest otwarta i wtedy się pozbywamy. Natomiast gorzej z takimi 
elementami, bo w swojej interpelacji zwracałem uwagę na cwaniactwo, że ktoś 
wykorzystuje parking miejski, bo jest z zasobów miasta i prowadzi sobie handel 
samochodami i stoją samochody z różnymi rejestracjami i nawet dziesięć na 
A.Bożka stoi. Stoją zgodnie zaparkowane na parkingu i wszyscy wiedzą                                  
tj. tajemnica, że on autami nie jeździ, ale one są sprawne, mają rejestrację i są 
dobrze zaparkowane i mają prawo. Tutaj jest problem i miejmy nadzieję, że  
uderzanie przez Straż Miejską i może wreszcie pozbędziemy się problemu, bo 
mieszkańcy się na to skarżą. Czy ktoś z państwa ma jeszcze uwagi i prośby do 
Komendanta? Panie Komendancie bardzo dziękuję za służbę i proszę podziękować 
pracownikom, bo wiemy, że to, co podkreślałem tzn. służba jest taka, że 
Komendant wezwie i pracownicy mundurowi się stawiają. Dziękuję bardzo. 
Szanowni państwo przechodzimy do kolejnego punktu, ale 15 min. przerwy. 
 
Przerwa 14.55-15.25 
 
Ad.9 
Podjęcie uchwał w sprawach bieżących zgodnie z wykazem.  
 
Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków Grzegorz Mosoń przedstawił projekt 
uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój. 
 
Opinie Komisji pozytywne 
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
- Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr XI.94.2020 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Miasta Jastrzębie-Zdrój, została podjęta głosami: za – 18, 
przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.   
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 19 do niniejszego 
protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków Grzegorz Mosoń przedstawił projekt 
uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2020 
rok. 
 
Opinie Komisji pozytywne 
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Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
- Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr XI.95.2020 w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2020 rok, została podjęta głosami: za – 18, przeciw 
– 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.   
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 20 do niniejszego 
protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków Grzegorz Mosoń przedstawił projekt 
uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr VIII.71.2020 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój 
z dnia 25 czerwca 2020r. w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości 
gruntowych położonych w Jastrzębiu-Zdroju. 
 
Opinia Komisji Gospodarki Przestrzennej – pozytywna.  
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
- Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu? 
 
Uchwała nr XI.96.2020 w sprawie zmiany Uchwały Nr VIII.71.2020 Rady 
Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 25 czerwca 2020r. w sprawie wyrażenia 
zgody na zamianę nieruchomości gruntowych położonych w Jastrzębiu-
Zdroju, została podjęta głosami: za – 17, przeciw – 0, wstrzymujących się 
– 0. 
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.   
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 21 do niniejszego 
protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków Grzegorz Mosoń przedstawił projekt 
uchwały w sprawie uznania petycji za bezzasadną. 
 
Opinia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – pozytywna.  
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
- Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu? 
 
Uchwała nr XI.97.2020 w sprawie uznania petycji za bezzasadną, została 
podjęta głosami: za – 17, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.   
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Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 22 do niniejszego 
protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków Grzegorz Mosoń przedstawił projekt 
uchwały w sprawie uznania petycji za zrealizowaną. 
 
Opinia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – pozytywna.  
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
- Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu? 
 
Uchwała nr XI.98.2020 w sprawie uznania petycji za zrealizowaną, 
została podjęta głosami: za – 18, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.   
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 23 do niniejszego 
protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków Grzegorz Mosoń przedstawił projekt 
uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi osób fizycznych. 
 
Opinia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – pozytywna.  
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
- Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu? 
 
Uchwała nr XI.99.2020 w sprawie rozpatrzenia skargi osób fizycznych, 
została podjęta głosami: za – 17, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.   
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 24 do niniejszego 
protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków Grzegorz Mosoń przedstawił projekt 
uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XVI.109.2019 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój 
z dnia 24 października 2019 r. w sprawie ustalenia Regulaminu korzystania                           
z obiektu Inhalatorium przy ul. Witczaka 5B w Jastrzębiu-Zdroju. 
 
Opinia Komisji Rodziny i Polityki Społecznej – pozytywna.  
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
- Czy są pytania do projektu uchwały?  
 
Tadeusz Sławik- radny RM 
Mam jedno pytanie do pana Prezydenta, jak często wymieniana jest solanka                       
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w Inhalatorium? 
 
Robert Cichowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
Aktualnie przez sytuację COVID nie jest wymieniana solanka, bo Inhalatorium jest 
nieczynne. 
 
Tadeusz Sławik- radny RM 
Jak dotąd było? 
 
Robert Cichowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
Dwa razy w roku, czyli dwa razy w sezonie. 
 
Tadeusz Sławik- radny RM 
Tak rzadko? 
 
Robert Cichowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
Zgodnie z sugestiami Sanepidu. 
 
Tadeusz Sławik- radny RM 
Mam odmienne zdanie, to jest za rzadko.  
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
Czy jeszcze ktoś z państwa radnych ma pytania? Nie. Kto jest za przyjęciem 
uchwały w proponowanym brzmieniu? 
 
Uchwała nr XI.100.2020 w sprawie zmiany uchwały nr XVI.109.2019 Rady 
Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 24 października 2019 r. w sprawie 
ustalenia Regulaminu korzystania z obiektu Inhalatorium przy                                 
ul. Witczaka 5B w Jastrzębiu-Zdroju, została podjęta głosami: za – 15, 
przeciw – 0, wstrzymujących się – 1. 
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 25 do niniejszego 
protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków Grzegorz Mosoń przedstawił projekt 
uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XVI.110.2019 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój 
z dnia 24 października 2019 r. w sprawie ustalenia Regulaminu korzystania z 
Ogrzewalni dla Osób Bezdomnych w Jastrzębiu-Zdroju. 
 
Opinia Komisji Rodziny i Polityki Społecznej – pozytywna.  
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
- Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu? 
 
Uchwała nr XI.101.2020 w sprawie zmiany uchwały nr XVI.110.2019 Rady 
Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 24 października 2019 r. w sprawie 
ustalenia Regulaminu korzystania z Ogrzewalni dla Osób Bezdomnych w 
Jastrzębiu-Zdroju, została podjęta głosami: za – 17, przeciw – 0, 
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wstrzymujących się – 0. 
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.   
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 26 do niniejszego 
protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków Grzegorz Mosoń przedstawił projekt 
uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XVI.108.2019 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój 
z dnia 24 października 2019 r. w sprawie ustalenia Regulaminu korzystania                            
z obiektu Dworca Autobusowego przy ul. Sybiraków 2 w Jastrzębiu-Zdroju. 
 
Opinia Komisji Gospodarki Komunalnej  – pozytywna.  
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
- Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu? 
 
Uchwała nr XI.102.2020 w sprawie zmiany uchwały nr XVI.108.2019 Rady 
Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 24 października 2019 r. w sprawie 
ustalenia Regulaminu korzystania z obiektu Dworca Autobusowego przy 
ul. Sybiraków 2 w Jastrzębiu-Zdroju, została podjęta głosami: za – 18, 
przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.   
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 27 do niniejszego 
protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków Grzegorz Mosoń przedstawił projekt 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej 
nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Miasta Jastrzębie-Zdrój położonej 
przy ulicy Wolności. 
 
Opinia Komisji Gospodarki Przestrzennej  – pozytywna.  
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
- Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu? 
 
Uchwała nr XI.103.2020 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w 
drodze bezprzetargowej nieruchomości gruntowej stanowiącej własność 
Miasta Jastrzębie-Zdrój położonej przy ulicy Wolności, została podjęta 
głosami: za – 18, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.   
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 28 do niniejszego 
protokołu. 



29 
 

 
Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków Grzegorz Mosoń przedstawił projekt 
uchwały w sprawie nadania nowych nazw ulic w mieście Jastrzębie-Zdrój. 
 
Opinia Komisji Gospodarki Przestrzennej  – pozytywna.  
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
- Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu? 
 
Uchwała nr XI.104.2020 w sprawie nadania nowych nazw ulic w mieście 
Jastrzębie-Zdrój, została podjęta głosami: za – 17, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 1. 
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 29 do niniejszego 
protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków Grzegorz Mosoń przedstawił projekt 
uchwały w sprawie ustalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie miasta Jastrzębie-Zdrój. 
 
Opinia Komisji Gospodarki Komunalnej – pozytywna.  
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
- Czy są pytania do projektu uchwały?  
 
Tadeusz Sławik- radny RM 
Miałbym pytanie do pani Naczelnik i nie wiem, czy to jest?  
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
Jest pani Naczelnik. 
 
Tadeusz Sławik- radny RM 
Projekt jest oczywisty i uzasadnienie szerokie, natomiast chciałbym aby pani nam 
powiedziała, jakie cele zostaną tutaj osiągnięte pani zdaniem i z drugiej strony, 
jakie są problemy obecnie? Ponieważ od mieszkańców docierają różne uwagi 
słuszne, nie słuszne i jakie jest pani stanowisko? Gdzie pani definiuje największy 
problem obecnie z wykonywaniem tej uchwały jeszcze w starym trybie, bądź treści. 
Bardzo proszę pani Naczelnik o informację. 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Pytanie jest bardzo obszerne, bo jak funkcjonuje system i tak naprawdę jakie są 
problemy, to można by na ten temat mówić bardzo dużo. Może zacznę od tego, że 
sam projekt uchwały jest bardziej porządkowy i jak państwo przeczytali                       
z uzasadnienia, to w zeszłym roku pojawiła się nowelizacja ustawy i musimy się 
dostosować. W naszym przypadku i tak większość rzeczy została wprowadzona już 
do regulaminu i obiegu w systemie gospodarowania odpadami w 2017r., jak 
podejmowaliśmy uchwały z uwzględnieniem 5-frakcyjnego zbierania odpadów                    
w sposób selektywny. Problemów jest mnóstwo na każdym etapie, jak również                     
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z punktu widzenia gminy, jak i właściciela nieruchomości. Natomiast takim 
największym dla nas wydaje się przede wszystkim jest brak stabilizacji przepisów. 
Nowelizację ustawy o której mówiłam, która podyktowała zmianę wszystkich 
przepisów prawa i już się mówi, że będą na pewno wprowadzane kolejne zmiany, 
a to będzie powodowało, że znowu musimy dokonać zmian przepisów prawa. Być 
może również zawartych umów na odbieranie i zagospodarowanie odpadów, ale są 
również inne umowy, jak prowadzenie PSZOK-u, czy również zadania związane                   
z prowadzeniem GPZON-u. Ciągła zmiana przepisów powoduje, że tutaj pojawiają 
się problemy. Dla mieszkańca, to nie jest istotne, bo mieszkaniec chce oddać 
odpady, ale musi się to dziać zgodnie z przepisami prawa i wydaje mi się, że tutaj 
największy problem jest właśnie w relacjach gmina-mieszkaniec, ale w obliczu 
przepisów prawa.  
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
Bardzo dziękuję, jeżeli nie ma już pytań, to przechodzimy do głosowania. Kto jest 
za przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu? 
 
Uchwała nr XI.105.2020 w sprawie ustalenia regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój, została podjęta 
głosami: za – 17, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 30 do niniejszego 
protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków Grzegorz Mosoń przedstawił projekt 
uchwały w sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 
w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości                            
i zagospodarowania tych odpadów. 
 
Opinia Komisji Gospodarki Komunalnej – pozytywna.  
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
- Czy są pytania do projektu uchwały?  
 
Angelika Garus-Kopertowska- radna RM 
Mam pytanie odnośnie limitu odpadów budowlanych i rozbiórkowych, czy aby nie 
jest to za mało 10 kg na działkę rocznie i 100 kg na lokal mieszkalny i czy nie 
można by tego rozłożyć na okres 5-letni, czy 10-letni, bo nikt rocznie nie…  
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Może zacznę od tego, że w tym roku wprowadziliśmy i wprowadzamy w dalszym 
ciągu tzw. kartę PSZOK, która umożliwia wszystkim właścicielom nieruchomości 
oddawanie odpadów do GPZON-u i PSZOK-u bez konieczności wypełniania 
papierowych oświadczeń. Natomiast limity, o których pani radna tutaj mówiła są 
limitami, które mają umożliwić właścicielom nieruchomości. Proszę pamiętać, że 
zarówno karty, jak i w systemie podstawą jest właściciel nieruchomości.                   
W przypadku zabudowań wielolokalowych, to nie jest mieszkaniec lokalu 
mieszkalnego, tylko spółdzielnia mieszkaniowa. W przypadku ogrodów 
działkowych, gdzie limity odnoszą się do pojedynczego ogrodu działkowego jest 
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również ROD. Także tutaj mówimy o właścicielach nieruchomości w szerokim 
znaczeniu, a limity są przypisywane do poszczególnych lokali. Wydaje mi się, że 
takie przeniesienie na dłuższy okres, niż rok, to nie tylko zakłóci nam system 
weryfikacji na podstawie kart i możliwości limitowania, ale również nie ma 
większego znaczenia z punktu widzenia właściciela. Ponieważ, jak sama pani radna 
zauważyła, nie wszyscy wytwarzają odpady w tym samym czasie a limit jest 
wyliczony od ilości lokali mieszkalnych. Więc jest dosyć szeroki i każdy będzie mógł 
z niego skorzystać.  
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
Dziękuję za wyjaśnienie i jeżeli państwo radni nie mają pytań, to przystępujemy 
do głosowania. Kto jest za przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu? 
 
Uchwała nr XI.106.2020 w sprawie ustalenia szczegółowego sposobu                       
i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych 
od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, została 
podjęta głosami: za – 18, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 31 do niniejszego 
protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków Grzegorz Mosoń przedstawił projekt 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do gminnego zasobu 
nieruchomości od osoby prawnej własności nieruchomości gruntowej. 
 
Opinia Komisji Gospodarki Przestrzennej – pozytywna.  
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
- Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu? 
 
Uchwała nr XI.107.2020 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do 
gminnego zasobu nieruchomości od osoby prawnej własności 
nieruchomości gruntowej,  została podjęta głosami: za – 18, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 0. 
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 32 do niniejszego 
protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków Grzegorz Mosoń przedstawił projekt 
uchwały w sprawie zawarcia porozumienia Miasta Jastrzębie-Zdrój z Gminą 
Pawłowice w sprawie współdziałania przy realizacji zadania związanego                      
z wyznaczaniem obszaru i granic Aglomeracji Pawłowice. 
 
Opinia Komisji Gospodarki Komunalnej – pozytywna.  
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Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
- Czy są pytania do projektu uchwały?  
 
Tadeusz Sławik- radny RM 
Mam pytanie, terminologia Aglomeracja Pawłowice, czy to jest nasz pomysł, czy 
Pawłowic? Skąd to się bierze, bo zapewne z porozumienia?  
 
Maria Pilarska- Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji  
To są ustawowe pojęcia dotyczące działania, a właściwie spływu ścieków 
 
Tadeusz Sławik- radny RM 
Prawo wodne to reguluje? 
 
Maria Pilarska- Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji  
Tak. Aglomeracja musi być co dwa lata aktualizowana.  
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
Jeżeli wyjaśnienie jest wystarczające, to przystępujemy do głosowania. Kto jest za 
przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu? 
 
Uchwała nr XI.108.2020 w sprawie zawarcia porozumienia Miasta 
Jastrzębie-Zdrój z Gminą Pawłowice w sprawie współdziałania przy 
realizacji zadania związanego z wyznaczaniem obszaru i granic 
Aglomeracji Pawłowice,  została podjęta głosami: za – 18, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 0. 
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 33 do niniejszego 
protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków Grzegorz Mosoń przedstawił projekt 
uchwały w sprawie zawarcia porozumienia dotyczącego współdziałania gmin 
wchodzących w skład Aglomeracji Jastrzębie-Zdrój przy realizacji zadania 
polegającego na aktualizacji obszaru i granic Aglomeracji Jastrzębie – Zdrój                         
w nowym kształcie. 
 
Opinia Komisji Gospodarki Komunalnej – pozytywna.  
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
- Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu? 
 
Uchwała nr XI.109.2020 w sprawie zawarcia porozumienia dotyczącego 
współdziałania gmin wchodzących w skład Aglomeracji Jastrzębie-Zdrój 
przy realizacji zadania polegającego na aktualizacji obszaru i granic 
Aglomeracji Jastrzębie – Zdrój w nowym kształcie,  została podjęta 
głosami: za – 17, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
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- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 34 do niniejszego 
protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków Grzegorz Mosoń przedstawił projekt 
uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr VII.68.2020 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój 
w sprawie wprowadzenia zasad wsparcia dla przedsiębiorców wynajmujących                               
i dzierżawiących nieruchomości stanowiące gminny zasób nieruchomości Miasta 
Jastrzębie-Zdrój a mianowicie zasad udzielania ulg dotyczących należności 
pieniężnych z tytułu oddania nieruchomości  w najem, dzierżawę lub użytkowanie 
przypadających Miastu Jastrzębie-Zdrój oraz jego jednostkom organizacyjnym                   
za okres stanu zagrożenia epidemicznego albo stanu epidemii. 
 
Opinie Komisji Polityki Gospodarczej i Bezrobocia oraz Gospodarki Przestrzennej  – 
pozytywne.  
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
- Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu? 
 
Uchwała nr XI.110.2020 w sprawie uchylenia Uchwały Nr VII.68.2020 
Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój w sprawie wprowadzenia zasad wsparcia 
dla przedsiębiorców wynajmujących i dzierżawiących nieruchomości 
stanowiące gminny zasób nieruchomości Miasta Jastrzębie-Zdrój a 
mianowicie zasad udzielania ulg dotyczących należności pieniężnych z 
tytułu oddania nieruchomości w najem, dzierżawę lub użytkowanie 
przypadających Miastu Jastrzębie-Zdrój oraz jego jednostkom 
organizacyjnym za okres stanu zagrożenia epidemicznego albo stanu 
epidemii, została podjęta głosami: za – 18, przeciw – 0, wstrzymujących 
się – 0. 
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 35  do niniejszego 
protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków Grzegorz Mosoń przedstawił projekt 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na 
nieruchomości położonej przy ul. Klubowej, stanowiącej własność Gminy 
Jastrzębie-Zdrój. 
 
Opinia Komisji Gospodarki Przestrzennej – pozytywna.  
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
- Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu? 
 
Uchwała nr XI.111.2020 w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 
służebności przesyłu na nieruchomości położonej przy ul. Klubowej, 
stanowiącej własność Gminy Jastrzębie-Zdrój, została podjęta głosami: za 
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– 18, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 36 do niniejszego 
protokołu. 
 
Ad.10 
Zatwierdzenie wniosków Komisji Rady Miasta 
 
Grzegorz Mosoń Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków  
Do Komisji uchwał i wniosków wpłynęły na piśmie trzy wnioski, ale również został 
zgłoszony ustnie przez radnego Tadeusza Markiewicza. 
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
Zacznijmy od pierwszego wniosku. 
 
przedstawił wniosek  Rady Miasta z Sesji w dniu 24 września 2020r. - Rada Miasta 
Jastrzębie-Zdrój opiniuje pozytywnie wniosek Polskiego Czerwonego Krzyża Klub 
Honorowych Dawców Krwi przy Komendzie Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej 
w Jastrzębiu-Zdroju i wnioskuje do Przewodniczącego Sejmiku Województwa 
Śląskiego o nadanie srebrnej "Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa 
Śląskiego" Panu st. bryg. mgr inż. Wojciechowi Michałowi Piechaczkowi - 
Komendantowi Miejskiemu PSP w Jastrzębiu-Zdroju. 
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
W tym przypadku nie ma żadnego uzasadnienia, natomiast są przepisy które 
regulują przyznawanie tego typu i podobnych odznaczeń, więc nikt nam tutaj na 
ten temat… Pan radny Sejmiku Województwa, proszę były panie radny. 
 
Janusz Ogiegło-radny RM 
Nie mam tutaj żadnych kompetencji w tej materii. Wniosek składają 
zainteresowani do Sejmiku. Nie spotkałem się z tym, żeby rada Miasta składała 
wniosek.  
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
Może jeszcze raz zwrócę uwagę na zapis. Tutaj chodzi o opinię Rady Miasta, a nie 
przyznanie tej odznaki. 
 
Grzegorz Mosoń Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków  
Nie, jest wniosek do Przewodniczącego Sejmiku.  
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
Przepraszam, konsultacje.  
 
Janusz Ogiegło-radny RM 
Do kogo był ten wniosek? 
 
Tadeusz Markiewicz- Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego                            
i Samorządu Terytorialnego  
Do Województwa. 
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Janusz Ogiegło-radny RM 
Czy Rada Miasta Jastrzębie może do Wojewody?  
 
Grzegorz Mosoń Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków  
To jest do Sejmiku Województwa.  
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
Chodzi o to, że opiniujemy ponieważ drogą służbowa wpłynęło pismo do pana 
Przewodniczącego Rady Miasta Piotra Szeredy i w związku z tym poproszono                         
o opinię Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój. Ponieważ Rada Miasta nie wystąpi o to, tylko 
chodzi o naszą opinię. 
 
Janusz Ogiegło-radny RM 
To może być opinia.  
 
Tadeusz Sławik- radny RM 
To tym bardziej, bo nawet gdyby nie było tego pisma uważam, że Rada Miasta 
może, bo nie rozstrzyga przecież, a może taki wniosek złożyć.  
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
Tak i może zaopiniować, bo po to jest głosowanie. Jeżeli są jeszcze jakieś pytania? 
Proszę pan radny Markiewicz. 
 
Tadeusz Markiewicz- Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego                            
i Samorządu Terytorialnego  
Z tego, co usłyszałem, to nie opiniujemy złożonego wniosku, tylko składamy 
wniosek o nadanie odznaczenia.  
 
Grzegorz Mosoń Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków  
Tak jest w drugiej części wniosku, że cyt.„(…)Rada Miasta wnioskuje do 
Przewodniczącego Sejmiku Województwa o nadanie odznaki(…)” 
 
Tadeusz Markiewicz- Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego                            
i Samorządu Terytorialnego  
Każdy wniosek powinien mieć uzasadnienie i głosujemy nie uzasadnienie,  
składamy wniosek o nadanie odznaczenia.  
 
Grzegorz Mosoń Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków  
Tak. 
 
Tadeusz Markiewicz- Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego                            
i Samorządu Terytorialnego  
Z opinią i uzasadnieniem. Tak można zrobić.  
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
Pytam państwa radnych, czy już są gotowi przegłosować wniosek złożony. Mam 
zgodę i przystępujemy do głosowania.  
 
- Kto z państwa radnych opiniuje pozytywnie, czyli wyraża pozytywną opinię, 
popiera wniosek? 
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Wniosek został przyjęty głosami: za – 17, przeciw – 0, wstrzymujących 
się - 1 
 
 - Stwierdzam, że Rada wniosek przyjęła większością głosów. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 37 do niniejszego 
protokołu. 

Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków Grzegorz Mosoń przedstawił wniosek 
Rady Miasta z Sesji w dniu 24 września 2020r. - Rada Miasta Jastrzębie-Zdrój 
opiniuje pozytywnie wniosek Polskiego Czerwonego Krzyża Klub Honorowych 
Dawców Krwi przy Komendzie Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w Jastrzębiu-
Zdroju i wnioskuje do Przewodniczącego Sejmiku Województwa Śląskiego                        
o nadanie złotej "Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Śląskiego" 
Komendzie Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w Jastrzębiu-Zdroju 
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
- Czy są pytania do projektu uchwały? 
 
Grzegorz Mosoń Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków  
To jest wniosek. 
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
Przepraszam, to jest wniosek, druk nr 2. Kto jest za przyjęciem wniosku   
w proponowanym brzmieniu? 
 
Wniosek został przyjęty głosami: za – 18, przeciw – 0, wstrzymujących 
się - 0 
 
 - Stwierdzam, że Rada wniosek przyjęła jednogłośnie 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 38 do niniejszego 
protokołu. 

Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków Grzegorz Mosoń przedstawił wniosek                        
z Sesji w dniu 24 września 2020r. - w sprawie powołania Zespołu roboczego                             
w składzie, którego będą przedstawiciele każdego Klubu Radnych, monitorującego 
budowę nowej siedziby Komendy Miejskiej Policji. 
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
- Czy są pytania do wniosku?  
 
Tadeusz Sławik- radny RM 
Wiadomo, że Komendę trzeba wybudować, ale czy w Zespole nie powinien być 
Prezydent również, tylko Radnych? Jaka była intencja? 
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
Proszę państwa, nie będziemy wskazywać, kto? Mamy kompetencje odnośnie Rady 
Miasta i dzisiaj taki wniosek do Rady Miasta został zgłoszony. Ten wniosek 
oczywiście pójdzie do pani Prezydent i jeżeli pani Prezydent uzna, że w tym Zespole 
mają znaleźć się przedstawiciele takiej, czy innej instytucji, to oczywiście to zrobi. 
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Natomiast według mojej oceny, a nie jestem prawnikiem byłoby to zbyt daleko 
idące, żeby sugerować z punktu widzenia Rady Miasta, kto jeszcze do tego Zespołu 
oprócz naszych przedstawicieli? Taka jest intencja tych Klubów, natomiast co zrobi 
pani Prezydent i kogo powoła, to już… 
 
Tadeusz Sławik- radny RM 
Uważam, skróćmy to wszystko, bo jest oczywiste, że  musi być przy udziale 
Prezydenta, bo to jest kwestia kontaktów z Policją i wszystkimi.  
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
Całkowicie zgadzam się z panem tylko tak, jak mówię wniosek pójdzie do pani 
Prezydent i wskazane zostaną pozostałe osoby, natomiast nie wiem, czy tutaj Rada 
Miasta jest stroną, która powinna wskazywać pani Prezydent, czy to będzie pani 
Prezydent, czy Wiceprezydent, czy jeszcze jakiś urzędnik. Dzisiaj państwa proszę 
o przegłosowanie tego projektu uchwały, a ciąg dalszy nastąpi… 
 
Głos z sali 
Wniosku. 
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
Tak wniosku. Udzielam jeszcze głosu panu Markiewiczowi.  
 
Tadeusz Markiewicz- Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego                            
i Samorządu Terytorialnego  
Powołujemy Zespół, a jeszcze nie wiemy, czy będzie budowa Komendy i jeżeli 
byłaby i chcielibyśmy w tym współuczestniczyć w taki sposób, żeby to było i nawet 
żeby się nie wadzić ten wniosek podpisałem, ale mam nieco inne zdanie. Ja w 
imieniu bez wielkiej konsultacji, ale po to mam na brudno wniosek, żeby można 
było go doprecyzować i ewentualnie zmienić treść chciałem, żeby Rada Miasta 
złożyła wniosek do Prezydenta Miasta cyt. „o zintensyfikowanie działań w celu 
budowy Komendy Policji i określenie możliwości udzielenia pomocy przez Miasto 
przy realizacji tego zadania”. Taki luźny wniosek do pani Prezydent. Wiem, że 
działania idą, ale taki wniosek Rada Miasta może z dzisiejszej debaty wyłuszczyć                  
i taki wniosek mógłby pójść. Jeżeli pani Prezydent i podejrzewam, że zaakceptuje, 
bo już działa w tej sprawie, to można potem poprzez Radę Miasta powołać formę 
Zespołu tzn. pomijając część radnych powołać taki Zespół. Oczywiście, to już 
byłaby kompetencja Prezydenta. My moglibyśmy zasugerować pani Prezydent, że 
chcemy żeby byli przedstawiciele. Robię to w celu rozważenia. Jeszcze raz 
powtarzam cyt. „zintensyfikowanie działań w celu budowy Komendy(…)” i tutaj 
trzeba dodać słowo „Miejskiej” „(…)Policji i określenie możliwości udzielenia 
pomocy przez Miasto przy realizacji tego zadania”. Żebyśmy poprzez panią 
Prezydent jasno określili się i jako Rada Miasta akceptujemy i chcemy, żeby takie 
działania podjąć. Nie wiem, jakie państwo mają zdanie? Mam drugi wniosek. 
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
Przepraszam panie radny, pilnujmy porządku obrad. Chwileczkę. 
 
Tadeusz Markiewicz- Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego                            
i Samorządu Terytorialnego  
Będę prosił o głos. 
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Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
Ma pan takie prawo, ale jesteśmy akurat w punkcie wniosek nr 3 i jeżeli nie ma 
pytać, to przystępujemy do głosowania i udzielę głosu panie Przewodniczący 
Markiewicz na pewno. Kto z państwa radnych jest za tym wnioskiem, żeby przyjąć 
wniosek zgłoszony przez pana Przewodniczącego Komisji uchwał i wniosków w 
proponowanym kształcie? Jeszcze pytanie ma pan radny… 
 
Janusz Ogiegło- radny RM 
Teraz nie wiem, pani Przewodnicząca przeczytała wniosek radnych który został 
złożony do…  
 
Grzegorz Mosoń Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków  
Do Komisji. 
 
Janusz Ogiegło- radny RM 
A ten wniosek, to jest następny? 
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
Jesteśmy na razie przy wniosku nr 3. Panie Przewodniczący proszę jeszcze raz 
odczytać ten wniosek. Pan radny Markiewicz dostanie głos, jak skończymy 
głosowanie tego wniosku.  
 
Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków Grzegorz Mosoń przedstawił wniosek                        
z Sesji w dniu 24 września 2020r. - w sprawie powołania Zespołu roboczego                             
w składzie, którego będą przedstawiciele każdego Klubu Radnych, monitorującego 
budowę nowej siedziby Komendy Miejskiej Policji. 
 
Wniosek został przyjęty głosami: za – 16, przeciw – 0, wstrzymujących 
się - 2 
 
 - Stwierdzam, że Rada wniosek przyjęła większością głosów.  
 

Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 39 do niniejszego 
protokołu. 

Tadeusz Markiewicz- Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego                            
i Samorządu Terytorialnego 
Szanowni państwo zgłaszam wniosek i powtarzam jeszcze raz cyt. 
„zintensyfikowanie działań w celu budowy Komendy Miejskiej Policji i określenie 
możliwości udzielenia pomocy przez Miasto przy realizacji tego zadania”. 
 
Janusz Ogiegło –radny RM 
Jestem za tym, żeby Miasto pomogło, natomiast to nie jest zadanie gminy. Tam 
siedzą fachowcy w tej dziedzinie i pan Skarbnik to za chwilę potwierdzi, więc nie 
możemy żądać od pani Prezydent, żeby podjęła działania w celu przekazania 
środków na budowę Komendy Miejskiej Policji. Miasto może dofinansować… 
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
Ale pan radny Ogiegło skończy i dopiero pan Sławik. Bardzo proszę.   
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Janusz Ogiegło –radny RM 
Nie może mieć tego zapisanego pani Prezydent w formie wniosku… 
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
Finansowej.  
 
Janusz Ogiegło –radny RM 
Finansowej. 
 
Tadeusz Markiewicz- Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego                            
i Samorządu Terytorialnego  
Właśnie ten wniosek jest tak sformułowany, że możemy możliwości określić i pani 
Prezydent określi. My, jako Rada, jak wydajemy trochę wyprzedzającą zgodę, bo 
nie mówimy ile ma dać i co ma dać i jak ma zrobić, tylko w celu określenia 
możliwości. Jasno i wyraźnie Miasto określi możliwość w tym zadaniu pomimo, że 
to nie jest nasze, to możemy udzielić takiej pomocy i dlatego ten wniosek jest tak 
sformułowany. Cyt. „określenie możliwości udzielania pomocy przez Miasto w celu 
realizacji tego zadania”. 
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
Pan Przewodniczący Sławik ma głos teraz. Chwileczkę radni zabiorą głos                                 
i poprosimy pana Skarbnika.  
 
Tadeusz Sławik- radny RM 
Proste sprawy, a dyskusja się przeciąga. Wniosek jest jasny i logiczny, który pan 
radny Markiewicz odczytał. Trzeba zintensyfikować działania, nie czekać, aż ktoś 
się rozmyśli. Trzeba jechać do Warszawy i na tym to polega. Nie dzwonić, a jechać 
i rozmawiać w tym sensie. Panie Januszu, a kto oczekuje finansów, przecież Miasto 
nie zbuduje i nie powinno. Po to są pieniądze w Ministerstwie i po to Komenda 
Główna i tutaj kolega wie, jakie tam mechanizmy występują  i o to chodzi. Nie 
możemy siedzieć i czekać, aż to się samo zrobi. Nie. Więc tutaj pani Prezydent                     
i panowie Prezydenci powinni działać w tej sprawie. Jest dobry czas teraz ku temu 
i tak to oceniam. 
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
Przy wsparciu Radnych.     
 
Tadeusz Sławik- radny RM 
Przy wsparciu Radnych i nie tylko, bo jest szersze wsparcie tutaj potrzebne i to nie 
chodzi o finansowe, to jest kwestia procedur. Zresztą, to się dzieje w mieście jeśli 
jest coś ważnego. Natomiast radnemu o to chodziło i tak to rozumiem, że to jest… 
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
Przyspieszyć.  
 
Tadeusz Sławik- radny RM 
Mieliśmy sesję na temat bezpieczeństwa, to nic nie robimy i najlepiej nic nie zrobić, 
bo tego nie można, bo tamtego nie można, to ręce opadają, jeżeli tak będziemy 
postępować.  
 
Janusz Potępa-radny RM 
Tylko bardzo krótko powiem, że według mnie wniosek o powołanie Zespołu 
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roboczego  i tak myśmy go nazwali pochłania to wszystko, co pan radny Markiewicz 
powiedział. Zintensyfikowanie, my i tak nie zrobimy nic więcej dopóki nie będzie 
wiadomo, czy w ogóle w 2021r. na ten region znajdą się pieniądze. Jastrzębie 
miałoby już Komendę dawno, gdyby nie poszły przesunięcia na Bielsko i tak 
pieniądze, które były wcześniej przeznaczone dla Jastrzębia zostały wykorzystane. 
W tej chwili przygotowywany jest zupełnie nowy program, który albo nas ujmie, 
albo nie. Więc Zespół ma być w gotowości i jeżeli już będzie wiadomo, że pieniądze 
są dla nas przyznane, to wtedy będziemy mogli zabiegać i również o spotkanie                     
z Komendantem Wojewódzkim, Ministrem, czy Wiceministrem. Natomiast 
intensyfikacja w tej chwili polega na tym, że byłby wniosek, bo na razie nie ma 
złotówki na Komendę poza ruchem Miasta, które zdecydowało się przeznaczyć 
działkę i jeśli tylko działka będzie chciała być wykorzystana przez Policję. To, że 
był tutaj Komendant i przyjechała Komisja, to on też by chciał, ale nie ma ani 
złotówki, bo musi być program restrukturyzacji i tam będzie ujęta ta kwota. Nie 
ma jeszcze na razie Jastrzębia. 
 
Bolesław Lepczyński- radny RM 
Powołanie Zespołu, to jest istota.  
 
Janusz Ogiegło-radny RM 
W kwestii pomocy Miasta i roli Prezydenta, żaden Prezydent Miasta, a zwłaszcza 
Prezydent Jastrzębia nie jest nie uczulony na tego typu rzeczy. Powiem państwu z 
historii o dwóch przypadkach. Pierwszy, to Wojewódzki Urząd Pracy i Urząd Pracy 
który znalazł się w szkole przy ul.Pszczyńskiej. Dzisiaj mówimy o dalszym 
przeniesieniu, a wtedy to było tutaj na dole w Urzędzie, gnieździło się i nie było 
szans, żeby normalnie funkcjonował. Oczywiście była pomoc Miasta. Była umowa 
pomiędzy Miastem, a Wojewódzkim Urzędem Pracy i było dofinansowanie ze strony 
Miasta zatwierdzone przez Radę. Była budowa Sądu. Ciągnęło się latami, bo tutaj 
miał być, tam miał być, aż w końcu się zdecydowano i też była pomoc Miasta. Nie 
wyobrażam sobie, że musimy panią Prezydent upominać i mówić, żeby określiła                 
i powiedziała nam, ile dzisiaj z budżetu przeznaczy na ten cel. Jak przyjdzie 
konkretna propozycja i też nie trzeba kolego Tadeuszu do Warszawy jeździć, bo 
wydaje mi się, że wystarczy jechać do Katowic. Komendant Wojewódzki, Policja 
Wojewódzka…  
 
Tadeusz Sławik- radny RM 
Nie wystarczy.    
 
Janusz Ogiegło-radny RM 
Nie wystarczy? To może się nie orientuję, ale Komendant Wojewódzki Policji jest 
osoba, która z Jastrzębiem jest związana i popiera na pewno tego typu działania. 
Wiec jeśli nie wystarczy, to można pojechać, to ten Zespół się uda. Dzisiaj 
określanie w budżecie i wpisanie takiej pozycji jest praktycznie niemożliwe i moim 
zdaniem bezcelowe.  
 
Tadeusz Markiewicz- Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego                            
i Samorządu Terytorialnego  
Panie radny, to nie jest wniosek budżetowy i to nie jest określenie kwoty, tylko 
luźny wniosek w celu zintensyfikowania działań i ewentualnie określenia. Tutaj nie 
narzuca się, bo wiemy jak jakieś działania były i deklaracje poprzednie i inne, nie 
narzucamy niczego, ale mentalnie wycofuję się z tego, co głosowałem. Ale Zespół  
to już powołujemy i nie wiadomo po co, na co i jak? 
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Bolesław Lepczyński-radny RM 
Wiemy po co. 
 
Tadeusz Markiewicz- Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego                            
i Samorządu Terytorialnego  
To jest odwrotna sytuacja, bo już powołuje się Zespół, a Zespół powołuje się wtedy, 
jak już coś się robi, działa i jest potrzebne wsparcie. To jest tylko i wyłącznie 
wniosek i jeżeli nie przejdzie…   
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
Pan Skarbnik, czy chciałby się odnieść do tego? Nie. 5 min. przerwy i proszę                          
o podyktowanie wniosku. 
 
Tadeusz Markiewicz- Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego                            
i Samorządu Terytorialnego  
Mam jeszcze jeden wniosek dotyczący spraw Państwowej Straży Pożarnej nt. 
możliwości dojazdów i innych działań i może też przeczytam i wtedy obydwa 
wnioski, jeżeli byłaby minimalna szansa na załatwienie, to przepisali na czysto, 
żeby nie robić drugiej przerwy.  
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
Proszę odczytać swój wniosek nr 2. 
 
Tadeusz Markiewicz- Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego                            
i Samorządu Terytorialnego  
To byłoby adresowane częściowo organizacyjnie do Urzędu i jak zawsze używam 
słowa tj. powaga Urzędu i Prezydenta cyt. „podjęcie działań wspólnie                                         
z odpowiednimi służbami i zarządcami nieruchomości w celu prawidłowego 
oznakowania i wydzielania dróg pożarowych do budynków mieszkalnych                               
i użyteczności publicznej”. Kilka lat temu pani Naczelnik i akurat nie był takiej treści 
wniosek, ale pamięta pani, jak gmina określiła gdzie jest możliwość i nawet 
wchodząc na tereny innych właścicieli tj. spółdzielni mieszkaniowych. Gdzie jest 
możliwość rozbudowy miejsc parkingowych i innych dojazdów, dróg i nawet forma 
użyczenia i wtedy spełniło to zadanie i to bardzo poważnie, bo mam jeszcze starą 
mapę i wiem, ile zrobiono na niektórych osiedlach. Tutaj takie działania można 
byłoby podjąć, ale pani kiwa głową, że nie. Taki wniosek chciałem też złożyć.  
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
Proszę państwa jeszcze tytułem wyjaśnienia, bo słyszę co drugie słowo. Pani 
Naczelnik Pilarska, proszę powiedzieć, co się zmieniło w sprawie, bo chcemy mieć 
kompletną informację na ten temat.  
 
Maria Pilarska- Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji  
Za bezpieczeństwo pożarowe każdego budynku w mieście odpowiada jego 
właściciel, czy administrator i tutaj Miasto nie tylko poprzez swoje służby miejskie, 
ale poprzez Nadzór Budowlany, oraz Państwową Straż Pożarną samo powinno to 
wyegzekwować od właścicieli. Miasto w swoim zakresie owszem posiada szereg 
nieruchomości, a chociażby wszystkie szkoły, gdzie jest odpowiedzialne za 
wszystkie budynki. Natomiast tam, gdzie Miasto nie jest administratorem                                   
i zarządcą, to nie jest jego kompetencja. Owszem panie Radny, tak było w latach 
90-tych, gdzie zrobiliśmy plan i analizę całego miasta pod kątem możliwości 
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parkingowych i z tej analizy zrobionej, którą mapę pan pewnie jeszcze ma                            
i wykonane zostały wszystkie możliwe do wykonania parkingi. To nie znaczy, że 
były wszystkie, bo niektóre chociażby ze względu na uzbrojenie nie były możliwe 
do wykonania. Dzisiaj sytuacja jest o wiele trudniejsza i możliwości rozbudowy 
miejsc parkingowych poziomych generalnie są znikome.    
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
Panie Radny, czy te informacje są wystarczające, jaka jest pana decyzja?  
 
Tadeusz Markiewicz- Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego                            
i Samorządu Terytorialnego  
Dla mnie wystarczające, ale uważam, że ten wniosek jest jakby nie adresowany 
do wykonania wprost do Urzędu Miasta 
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
Kto to ma wykonać?  
 
Tadeusz Markiewicz- Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego                            
i Samorządu Terytorialnego  
Ale do pobudzenia działań właścicieli i tutaj celowo wymieniam „budynków 
mieszkalnych” i wtedy wiem, bo zawsze podkreślam, że za to odpowiada właściciel, 
zarządca, lub użytkownik nieruchomości i zarazem użyteczności publicznej. Na 
przykład w niektórych szkołach i naszych budynkach też jest nieco do poprawienia. 
Jeżeli nie znajdzie ten wniosek akceptacji, to i tak będę działał w tej sprawie.     
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
Wydaje mi się, że ten wniosek w pewnym sensie i to jest moja oczywiście opinia 
tzn. strona zarządzająca nieruchomościami może potraktować to jako zarzut ze 
strony naszej, że nie dopełniają swoich obowiązków. Takie może być spojrzenie na 
to, natomiast pan radny ma prawo złożyć wniosek. Proszę państwa, czyli wniosek 
nr 4 i wniosek nr 5. Pięć minut przerwy, proszę przygotować i głosujemy.  
 
Przerwa 16.10 – 16.14 
 
Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków Grzegorz Mosoń przedstawił wniosek                 
z Sesji w dniu 24 września 2020r. - w sprawie zintensyfikowania działań w celu 
budowy Komendy Miejskiej Policji i określenie pomocy przez Miasto przy realizacji 
tego zadania. 
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
- Czy są pytania do wniosku? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem wniosku   
w proponowanym brzmieniu? 
 
Wniosek został przyjęty głosami: za – 14, przeciw – 0, wstrzymujących 
się - 3 
 
 - Stwierdzam, że Rada wniosek przyjęła większością głosów.  
 

Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 40 do niniejszego 
protokołu. 
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Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków Grzegorz Mosoń przedstawił wniosek                  
z Sesji w dniu 24 września 2020r. - w sprawie podjęcia działań wspólnie                                    
z odpowiednimi służbami i zarządcami nieruchomości w celu prawidłowego 
oznakowania dróg pożarowych, dojazdy do budynków mieszkalnych i użyteczności 
publicznej. 
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
- Czy są pytania do wniosku? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem wniosku   
w proponowanym brzmieniu? 
 
Wniosek został przyjęty głosami: za – 12, przeciw – 0, wstrzymujących 
się -5 
 
 - Stwierdzam, że Rada wniosek przyjęła większością głosów. 
 

Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 41 do niniejszego 
protokołu. 

Ad.11 

Wolne głosy i wnioski  
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
Informuję panie i panów Radnych, że 8 października 2020r. o godz. 15.00 w tej 
sali odbędzie się szkolenie z obsługi nowego systemu do głosowania, także bardzo 
państwa proszę. 
 
Urszula Sobik-radna RM 
8 października, czy 6 października? 
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
8 października 2020r. o godz. 15.00 i jeszcze poproszę panią Naczelnik, żeby taką 
informację do wszystkich państwa Radnych przesłać, bo nie wszyscy dzisiaj 
uczestniczą. Czy jeszcze ktoś wolny głos? Zatem zakończenie obrad Sesji. 
 
 
Ad. 12 
Zakończenie obrad Sesji 
 
Alina Chojecka  - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
Dziękuję państwu za udział, zamykam obrady XI Sesji Zwyczajnej Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój.   
 
 
Protokołowała 
Alicja Kogut 
 

 
 
 
 
 


